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PREDSTAVNIEKI DOM
PARLAMENTARNE SKUPSTINE BOSNE I HERCEGOVINE
PREDSJEDAVAJUEEM DOMA

Na osnovu Elana23. Zakona o parlamentarnom nadzoru (,,SluZbeni glasnik Bosne i
Hercegovine", broj 25118) i dlana 40. stav (9) Poslovnika Predstavnidkog doma Parlamentarne
skup5tine Bosne iHercegovine (,,SluZbeni glasnik BiH", br. 79114,81/15, 97115,78119,26120,

53122, 59/23, 87123, 50124 i 73124), Komisija za saobra(aj i komunikacije Predstavnidkog

doma Parlamentarne skupltine BiH podnosi predsjedavajuiem Predstavnidkog doma
Parlamentarne skup5tine Bosne i Hercegovine sljedeii

IZVJESTAJ
o javnom saslulanju Edina Forte, ministra komunikacija i prometa BiH

1. [rvoD

Komisija za saobra(,aj i komunikacije Predstavnidkog doma (u daljnjem tekstu: Komisija) je
na24. sjednici, odrZanoj 22.1.2025, na prijedlog Semsudina Mehmedovida donijela Odluku
o provotlenju javnog saslu5anja Edina Forte, ministra komunikacija i prometa BiH. U dlanu L
Odluke navedeno je da Ce se obaviti saslu5anje kako bi Komisija saznala neophodne
informacije i utvrdila razloge nezadovoljavajuCih rezultata rada Ministarstva komunikacija i
prometa BiH (u daljnjem tekstu: Ministarstvo) u2023. i 2024. godini i za5to Ministarstvo nije
realiziralo zaklj udke Komisije.

U skladu s dl. 19. i 20. Zakona o parlamentarnom nadzoru, dlanom 40. Poslovnika
Predstavnidkog doma i Odlukom s 24. sjednice Komisije, Komisija je 11.2.2025. odriala
javno saslu5anje ministra komunikacija i prometa BiH.

2. udnsNlcr SASLUSANJA

Javnom saslu5anju prisustvovali su dlanovi Komisije: Jasmin Imamovid, Slavko Matii,
Semsudin MehmedoviC, Milan Dunovii i Jasmin EmriC.
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Pozivu da prisustvuje javnom saslu5anju odazvao se Edin Forto, ministar komunikacija i
prometa BiH. Pored ministra, saslu5anju su prisustvovali sljededi predstavnici Ministarstva:
Sanja Skuletii-Malagi6, Sefica Kabineta ministr4 Dijana Topi6, Vlatko Drmi6, ZoranAndrii,
i Samir DZaferovi6, pomoCnici ministra.
Javnom saslu5anju prisustvovali su i: Amor Ma5ovi6, poslanik u Predstavnidkom domu,
sluZbenici Sekretarijata Parlamentame skup5tine BiH, te brojni predstavnici medija.

3. PREGLED POSTAVTJENIH PITANJA PO OBLASTIMA NA KOJA SE ODNOSE

Predsjedavajudi Komisije je u uvodu istakao da saslu5anje predstavlja primjenu Zakona o
parlamentarnom nadzoru i da predstavljajedan vid dijaloga, odnosno medusobne komunikacije
predstavnika zakonodavne i izvr5ne vlasti, s ciljem unapredenja oblasti iz nadleZnosti Komisije
i Ministarstva.

3. 1. NEODAZIVANJE SJEDNICAMA KOMISIJE

Konstatirano je da je jedan od razloga zaorganiziranje javnog saslu5anja dinjenica da ministar
Forto nije desto prisustvovao sjednicama Komisije, iako je uredno pozivan. Komisija je u
protekle dvije godine osim redovnih odrlala i tri tematske sjednice, ali ministar nije
prisustvovao nijednoj.
Ministar je naveo da je prisuswovao sjednicama kada se nisu preklapale s obavezama koje je
imao, te da je zbog obavezadesto bio u inozemstvu.

3.2. NEDOSTAVLJANJE PRIJEDLOGA ZAKONA O DOPI]NAMA ZOSS-a

Predstavnidki dom Parlamentarne skupStine BiH je na 8. sjednici, odrZanoj 5.7.2023, na
prijedlog Komisije, usvojio zakljudak kojim je od Ministarstva traZeno da u Sto kraiem roku
dostavi Vijeiu ministara BiH na usvajanje i upuiivanje u parlamentarnu proceduru Prijedlog
zakona o dopunama Zakona o osnovama sigumosti saobraiaja na putevima u Bosni i
Hercegovini (u daljnjem tekstu: ZOSS), kojim ie se propisati da se vi5estrukim povratnicima
u dinjenju prekr5aja iz oblasti sigurnosti saobradaja moLe iz:eti zaltitnamjera privremenog ili
trajnog oduzimanja motornog vozil4 kao i utvrditi definiranje i adekvatno sankcioniranje
narodito bahate voZnje.

Na pitanje za5to, ni nakon vi5e od 18 mjeseci od dono5enj4 nije realiziran zakljudak
Predstavnidkog doma, ministarje odgovorio daje preduzimao aktivnosti na donoSenju izrnjena
i dopuna ZOSS-a Naveo je da je odrZano vi5e sastanaka na kojima su usagla5avane iznjene i
dopune ZOSS-a, ne samo u pogledu definiranja i kaftrjavanja bahate voZnje, nego i po drugim
pitanjima (elektridni trotineti, omogudavanje koridora za prolazvozila hitne pomoii i policije
u sludaju guLvi, popunjavanje obrasca u sludaju manje saobra6ajne nesreCe). Poku5avaoje da
postigne saglasnost s nadleZnim institucijama s entitetskog nivoa. Tu je izgubljeno dosta
vremena i zbog toga se kasnilo u realizaciji zakljudka. Kada je dobiveno negativno mi$ljenje
od Ministarstva saobraCajaivezaRepublike Srpske, odludio je da ne ulaZe vrijeme u neSto Sto
ne funkcionira i uputio je u proceduru izmjene ZOSS-a i nada se da ie biti uvrstene u dnevni
red sjednice Vijeda ministara BiH.
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Postavljeno je i pitanje da li je ministar zainaduZakona o izmjenama i dopunama ZOSS-a u

BiH formirao radnu grupu i kada, koliko je formirano radnih grupa i da li su te radne grupe

izvr5ile zadatak, odnosno da li su ministnr dostavile prednacrt zakonao izmjenama i dopunama
ZOSS-a?

Ministar je odgovorio da je formirano vi5e radnih grupaza izmjene ZOSS-a, da je poku5ao

ishoditi saglasnost zainnjene koje se odnose na bahatu voinju i daje razgovarao s nadleZnim
ministarstvom u Banjoj Luci i na tehnidkom i na politidkom nivou u pokulaju da dobije
konsenzus zainnjene ZOSS-4 ali nije uspio.

3.3. NEDOSTAVIJANJE PRIJEDLOGA ZAKONA IZ PROGRAMA RADA VIJEEA
MINISTARA BiH

Programom rada VijeCa ministara BiH 2a2023. i 2024. godinu planirano je da Ministarstvo
sadini 11 prijedloga zzkona i uputi ih u parlamentarnu proceduru. Konstatirano je da

Ministarstvo nije izradilo nijedan od planiranih I I prijedlogazakon4 a da je u parlamentarnu
proceduru uputilo samo jedan prijedlog zakon4 koji nije bio naveden u programima rada, i to
Prijedlog zakona o imrjenama i dopunama Zakona o Agenciji za pruianje usluga u zradnoj
plovidbi Bosne i Hercegovine. Postavljeno je pitanje kako je moguie da od I I planiranih
Ministarstvo nije izradilo nijedan prijedlog zakona i koji su sve razlozi uticali na ovako
katasrofalnu zakonodavnu aktivnost.

Ministar je u odgovoru naveo da je on predlolio ta zakone u Programu radu, da je vjerovao da
trebaju raditi na njihovom dono5enju, ali su se u meduvremenu pojavile potrebe i za drugim
prijedlozima z*on4 ukljudujuii i pomenuti Zakono BHANSA-i.
Nabrojao je u kojoj se fazi donoSenja nalazi svaki od navedenih deset prijedloga zakona iz
Programa rada.

3.4. ETNIEKA STRUKTURA ZAPOSLEMH U MINISTARSTW

Postavljeno je pitanje u vezi s vrlo malom zastupljeno5du Bo5njaka u Ministarstvu, Sto nije u
skladu s dlanom 7. Zakonao upravi, kojim je jasno utvrdeno da se u organima uprave osigurava
odgovarajuda etnidka zastupljenost drZavnih sluZbenika i zaposlenika u skladu s nacionalnom
strukturom stanovni5tv4 a prema posljednjem popisu stanovni5tva u Bosni i Hercegovini. Kao
primjer navedeno je da je od Sest rukovodeiih pozicija u Ministarstvu samo jedan Bo5njak i
daje to poniZavanje jedne etnidke grupe. Da li je i koliko smanjen debalans Bo5njaka u odnosu
na stanje koje je zatekao ministar?

Ministar se saglasio da postoji disbalans Bo5njaka u mnogim ministarstvima i mnogim
ustanovama. Istakao je da nije realiziran toliki broj zapo5ljavanja da bi se moglo nekim
inZinjeringom dovesti brojno stanje koje propisuje popis i z*on. Naveo je da trenutno u
Ministarstvu zaposleno 40% Bosnjak4 40% Srba, l8% Hrvata i l% ostalih.
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3.5. PRAVILNICI KOJE DONOSI MINISTAR

Konstatirano je kako je dono5enje pravilnika iskljudivo u nadleZnosti ministr4 te je naveden
primjer u vezi s dono5enjem Pravilnika o nadinu obiljeZavanjavozila kojim upravlja lice sa

olte6enim ekstremitetima. Naime, usvojene su izmjene ZOSS-a (objavljene u ,,S1. glasniku

BiH", broj 88123) kojimaje omogu6eno da se posebnim makom mogu obiljeZiti i vozila kojim
se za vrijeme prevoZenja nalaze lica sa stepenom invaliditeta 80% i viSe. Takotter, prilikom
usvajanja izrnjena ZOSS-a usvojen je i zakljudak kojim se nalaZe ministru komunikacija i
prometa BiH da u roku od 30 dana, u skladu s dlanom 29. stav (5) ZOSS-a, donese iznjene
Pravilnika kojim se propisuje nadin obiljeiavanja vozila. Pro5la je godina i 30 dan4 pa je
postavljeno pitanje zalto zakljudak ove komisije, koji je usvojio i Parlament, nije ispo5tovan u

roku od 30 dana i kada 6e to biti konadno usvojeno?

Ministar je istakao da je dlanom 9. ZOSS-a propisana saradnja s nadleZnim institucijama i da

za neke stvari morate pribaviti 20-ak mi5ljenja entitetskih i kantonalnih ministarsva,te data
korespodencija ma trajati jako dugo. Izmjene Pravilnika o nadinu obiljeZavanja vozila kojim
upravlja lice sa o5tedenim ekstremitetima su zavr5ene i jako brzo 6e ovaj pravilnik biti donesen.

Pojedini dlanovi Komisije prije javnog saslu5anja odrtzli su sastanak s predstavnicima
Privredne komore Federacije BiH i UdruZenja ovla5tenih uvomika automobila koji su ukazali
na probleme u provodenju tri pravilnikaiznadleLnosti Ministarstva-
Pravilnikom o registraciji vozila propisano je da kupac automobila prilikom regishacije mora
imati tri fakture, Sto oteZava proceduru registracije. Primjenom vaiedeg Pravilnika o
homologaclji uvoznici i distributeri suodavaju se s problemom povedane cijene automobila
zbog nepostojanja iznjene cijena koja se definira ovim pravilnikom. Za Pravilnik o tehnidkim
pregledima dlanovi Komisije su informirani da dak i postoji neki nacrt kojim bi se

pojednostavile procedure i eventualno omoguiili tehnidkim pregledima da zavr5nu fazu
re gistrac ij e obav i stan ica tehn idkog pregl eda

Ministar je odgovorio da su u vi5e navrata imali sastanke vezano za ove pravilnike i da je
potrebno ove probleme sistemski rije5iti, jer ima veii broj stvari. ZOSS-om je propisana
saradnja Ministarstva sa institucijama i to oteZava rad na dono5enju pravilnika. Uvjeren je da
6e uskoro imati nove verzije pravilnika kojim Ce biti uvaZeni nabrojani nedostaci.

3.6. PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O AGENCIJI
ZA PRUZANJE USLUGA U ZRAENOJ PLOVIDBI BOSNE I HERCEGOVINE

VijeCe ministara BiH je, na prijedlog Ministarstv4 uputilo u parlamentarnu proceduru
Prijedlog zakona o iznjenama o dopunamaZakonao Agenciji zaprulznje usluga u zradnoj
plovidbi Bosne i Hercegovine zzrazmatranje po hitnom postupku. Ministarstvo je predloZilo
ukidanje instituta ogranidenja na dva uzastopna mandata za dlanove uprave i dlanove Vije6a
BHANSA-e. BHANSA je vrlo bitna institucija Bosne i Hercegovine diji budZet na godisnjem
nivo iznosi 80 miliona KM, Sto su zradajna finansijska sredstva. Javnosti nije poznato koliki
je broj zaposlenih i kakva je nacionalna struktura zaposrenih u BHANSA-i.
Aktuelni direktor Davorin Primorac je u drugom mandatu i on je zetDragana iovi64 dlana
Kolegija Doma naroda i predsjednikalDZ-a BiH, a izrnjenom z*ona Davorinu primorcu
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omogudava se vi5e uzastopnih mandata. Nije poznato da li je i kojim uredbama i direktivama
Evropske unije propisano neograniden broj mandata direktorima u institucijamanadleLnim za

kontro lu zralno g prometa.

Potrebnoje utvrditi da lipostoje zabranjene aktivnosti nosiocajavne funkcije koje su definirane
dlanom 14. Zakona o spredavanju sukoba interesa u institucijama na nivou BiH, jer javnost u

ovom sludaju ima osjedaj da se radi o korupciji.
Da li nosilac javne funkcije, u konketnom sludaju Dragan iovi6, moZe koristiti uticaj javne

funkcije dlana Kolegija Doma naroda s ciljem sticanja materijalne ili nematerijalne koristi za

povezano lice, u ovom sludaju za direktora BHANSA-e, konkretno za svog zeta Davorina
Primorca?

Ministar je odgovorio da zakon iskljudivo tretira mogu6nost jedne osobe da se vi5e od dva puta

prijavi na konkurs, da ga Vije6a BHANSA-e predloZi i da Vijede ministara BiH izglasa tu
osobu, kako god se ona zval4 a ne ta osoba o kojoj se govori. Ako Zakon o spredavanju sukoba

interesa u institucijama Bosne i Hercegovine propisuje da ne moZe biti ta osob4 neka ne bude.

Vjeruje da je ovo kljudni zakon i Zeli evropsko rje5enje, a ne rje5enje hoCe li biti zet ili neko
drugi.

3.7. iLEwEzNIcKI sAoBRAcAJ, uNsKA PRUGA, povEzANosr BosANsKE
KRAJINE

Postavljeno je pitanje Sta je ministar preduzeo da se konadno spoji dio Bosne i Hercegovine
koji zovemo Bosanskom Krajinom sa ostatkom Bosne i Hercegovine, 5ta je sa Unskom
prugom. Pozdravljeno je insistiranje ministra na komunikacijskoj povezanosti izmedu Bosne i
Hercegovine i Crne Gore, te Bosne i Hercegovine i Srbije, ali se ne moLe zapostaviti ni Unska
prugq kao i druge komunikacije unutar Bosne i Hercegovine. Zalto Zeljemidki saobradaj ne

funkcionira u tom pogledu?

Ministar je ukazao na to da je, na njegov prijedlog, postignut politidki dogovor na Vijeiu
ministara BiH da se iz sredstava Regulatorne agencije za komunikacije odvoji 200 hiljada KM
za izradu projektne dokumentacije za rekonstrukciju Unske pruge. Na zajednidkoj sjednici
dvije vlade, Vijeda ministara BiH i Vlade Republike flrvatske, predloZio je da se pitanje Unske
pruge uvrsti u dnevni red i dogovoreno je da se zajedno ide u rekonstrukciju Unske pruge, jer
ona sedam puta prelazi granicu izmedu Bosne i Hercegovine i Hrvatske u svojoj duZini.

3.8. PROBLEMI u FUNKCIONIRANJU BHRT-a, NEDOSTAVLJANJE
INF'ORMACIJE O XNSNN"TU ZAKONA O JAVNOM RTV SISTEMU BiH

Konstatirano je da je Komisija imala najvi5e aktivnosti s ciljem rje5avanja problema
funkcioniranja BHRT-a, problema koji se dini nerje5ivim i koji odavno traje, a narodito od 2017.
godine. Komisija se jednostavno tu ne predaje i nastavit ie se boriti za opstanak BHRT-4 jer
zna koliko je on vaian i zzdrtavu iza ljude koji tamo rade. Zahvaljujudi inicijativi dlanova
Komisije, i u saradnji s pravobraniteljicom, rodila se ideja na osnovu koje je obustavljeno
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izvr5enje na imovini za koju se mislilo da pripada BHRT-u, jer je utvrdeno da to nije imovina
BHRT-a nego drZave Bosne i Hercegovine.

Komisija je na 23. sjednici, koja je odrZana 27. 11.2024, usvojila zakljudak kojim se od
Ministarstva traZi da u roku od 15 dana dostavi cjelovitu informaciju o kr5enju Zakona o Javnom
RTV sistemu Bosne i Hercegovine, koja bi sadrZavala sve aspekte ovog problema, ukljudujuii
gratlanskopravn i, kriv idnopravn i i ustavnopravn i aspekt.

Zalto do danas nije realiziran ovaj zakljudak Komisije?

Ministar je odgovorio da rok koji je Komisija odredila nije bio realan, da zakon nikada nije ni
proveden i da se zakon konstantno krSi. Sto se tide informacije, ona je spremna i bit ie
dostavljena u kratkom roku.

3.9. POSTUPAKZAIZGRADNJU MEDT]DRZAYI\OG MOSTA NA RIJECI TARI

Predsjedni5tvo BiH je na27. redovnoj sjednici, koja je odrZana 8. 6.2022, donijelo Odluku o

ratifikaciji Sporazuma izmedu Vijeda ministara BiH i Vlade Crne Gore o izgradnji
medudrZavnog mosta preko rijeke Tare na spoju magistralne ceste M-18 na lokaciji Hum,
Bosna i Hercegovina i magistralne ceste M-3 na lokaciji Sdepan Polje, Cma Gora i prikljudnih
granidnih dionica. Prema dostupnim informacijam4 Ministarstvo je potpisalo Sporazum s

Javnim preduzedem ,,Putevi Republike Srpske", da ono provodi javnu nabavku za izgradnju
medudrZavnog mosta preko rijeke Tare.

Ministarstvo je do sada provodilo sve javne nabavke zaizgradnju svih metfudrZavnih mostova
od svog osnivanja. Da li je talna ova informacija i zbog dega je ministar odludio da
Ministarstvo u ovom sludaju ne provodi samostalno postupak javne nabavke za most preko
rijeke Tare?

Ministar je odgovorio da je tadna informacij4 jer je zbog jednostavnosti izvodenja ovog
projekta koji, osim mosta, ima i pristupnu cestu od jednog kilometra s na5e strane ijedan dio
sa strane Crne Gore, na sjednici medudrZavne komisije s Crnom Gorom dogovoreno da samu
tendersku proceduru provode ,,Putevi Republike Srpske". Sredstva za pristupnu cestu
obedecluju vlada Republike Srpske i ,,Putevi Republike Srpske", to je prihvatila i
medudrZavna komisija. Smatra da je to dobar nadin da se napokon krene u taj projekat koji iz
njemu misteriomih razlogadosad nije bio prioritet nijednom od prethodnih ministara.

3.I0. KONTROLA DIJELA ZRAdNOG PROSTORA BOSNE I HERCEGOVINE

Konstatirano je da Republika Hrvatska upravlja jednom detvrtinom zradnog prostora Bosne i
Hercegovine, a da pritom nema odluke ili sporazuma Predsjedni5tva BiH, nitije Parlamentarna
skup5tina BiH ratificirala na bilo koji nadin sporazum kojim se dozvoljava da se jedna detvrtina
zra(,nog prostora Bosne i Hercegovine stavi pod kontrolu Republike Hrvatske. U tom smislu
ovdje se radi o predaji integriteta u dijelu nadleZnosti nad zradnom prostorom Bosne i
Hercegovine, dime Bosne i Hercegovine ne ostvaruje prihod od oko sedam miliona KM.
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Da li je ministru poznato ko je donio odluku i po kojem sporazumu Republika Hrvatska

upravlja jednom detvrtinom zradnog prostora Bosne i Hercegovine?

Ministar je istakao da je Bosna i Hercegovine uspostavila kontrolu nad velikom veiinom svog
neb4 osim ujednom dijelu, a radi se u Unsko-sanskom kantonu koji zbog svoje specifidnosti
i dalje pokriva naLna kontrola iz Hrvatske. Ne postoji prepreka da pametnim ulaganjem u
narednih nekoliko godin4 koje je potrebno da uradi BHANSA, da se preuzme kontrola i na

tim dijelom, dime bi obezbijedili dodatne prihode u iznosu od Sest miliona KM godi5nje.

Praksa je da se granice na(nog prostora u smislu kontrole i usluga u letenju ne preklapa s

politidkim granicama, tako llrvatska upravlja jednim dijelom u Srbiji, Madarska upravlja
jednim dijelom Hrvatske. Kljudno je da Eurocontrol mora odobriti svaku od navedenih

aktivnosti.

4. Z AKLJLJdCI rOpfl Sr.rB

Komisija za saobrataj i komunikacije je na 25. sjednici, odrZanoj 12. 3. 2025, rannatrala
Prijedlog izvje5taja o javnom saslu5anju, te nakon rasprave jednoglasno usvojila lzvje5taj o
javnom saslu5anju Edina Forte, minisfia komunikacija i prometa BiH.

Takoder, Komisija je jednoglasno usvojila i sljedeCe zakljudke koje upuduje Predstavnidkom
domu na usvajanje:

L Predstavnidki dom Parlamentame skup5tine BiH tra1i od Ministarstva komunikacija i
prometa BiH da u Sto kradem roku izradi i dostavi Vijedu ministara BiH na usvajanje i
upuiivanje u parlamentarnu proceduru prijedloge zakona iz nadleZnosti Ministarstva, koji
su programima rada Vije6a ministara za 2023. i 2024. godinu planirani da se upute
Parlamentarnoj skup5tini BiH na usvajanje.

2. Predstavnidki dom Parlamentame skupStine BiH traii od Ministarstva komunikacija i
prometa BiH da, u skladu s dlanom 7. Zakonao upravi (,,SluZbeni glasnik BiH", br. 37103,
102109 i 72117), osigura odgovarajudu etnidku zastupljenost drZavnih sluibenika i
zaposlenika u skladu s nacionalnom strukturom stanovni5tva prema posljednjem popisu
stanovni5tua u Bosni i Hercegovini, posebno uzimaju6i u obzir dinjenicu da je u
Ministarstvu zaposleno manje od 30% Bo5njaka, te da je u Direkciji za civilno
zrakoplovstvo BiH, koja ima status upravne organizacije u sastavu Ministarstva, od 60
zaposlenih trenutno 80% Srba i svega 14% Bo5njaka.

3' Predstavnidki dom Parlamentame skupStine BiH tra1i od Ministarstva komunikacija i
prometa BiH da sadini i Predstavnidkom domu dostavi sveobuhvatnu analizu o ukupnom
broju zaposlenih u Ministarstvu u sjedi5tu u Sarajevu i odgovori kako je mogu6e da
Ministarstvo u sjedi5tu ima manje od 100 zaposlenih, dok istovremeno Regulatorna agencija
za komunikacije BiH ima dak 140 zaposlenih, uprkos dinjenici da ovako vaZno Ministarstvo
ima matno vede zakonodavne i izvr5ne nadleZnosti od jednog regulatornog tijela koje je
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nadleZno samo za regulaciju trZi5ta elektonskih komun ikacija i audiovizuelnog sektora u

Bosni i Hercegovini.

VAJUEI KOMISIJE
Imamovi6
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NEAUTORIZIRANI TRANSKRIPT
JAVNOG SASLUSANJA MINISTRA KOMUNIKACIJA I PROMETA BiH

EDINA FORTE - U ORGANIZACIJI KOMISIJE ZA SAOBRACAJ I KOMUNIKACIJE
pREDSTAvxtiroc DoMA pARLAMENTARNE srup5rnE BiH

od rZanog 11.02.2025. godine

PREDSJEDAVAJUCI
JASMIN IMAMOVIC

Gospodo poslanici, gospodine ministre, po5tovani gosti.
Dakle, mi primjenjujemo ovdje Zakon o parlamentarnom nadzoru, radi se o uobidajenoj

praksi u parlamentarnim demokratijama Sirom Evrope i svijeta, ovo je jedan od nadina dijaloga
izmedu predstavnika zakonodavne i predstavnika izvrSne vlasti. Dijaloga medu potpuno

ravnopravnim ljudima. To Sto S€ ...,Sto,Sto,Sto se u propisu navodi sasluSanje, mi dobro znamo

parlamentarci da nismo ni sudije, nego ja ovo doZivljavam kao, dakle, slu5anje, medusobno

sluSanje nas iz zakonodavne i izvr5ne vlasti sa ciljem unapredenja oblasti u kojoj smo mi nadleZni

kao Komisij a za saobracaj i komunikacije i u kojoj je nadleZan ministar saobra6aja i komunikacija
BiH. Mene lidno zanima iz ovog dijaloga kako mi kao poslanici u Zastupnidkom domu moZemo

pomodi u ovoj oblasti.

Za po&takja bih dao rijed gospodinu Semsudinu Mehmedovi6u, koji je inicijator ovog
dana5njeg dijaloga.

Izvolite.

SpnasuorN MEHMEDovTc

Hvala gospod ine predsjedavaj u6i.
Po5tovani ministre, cijenjene kolegice i kolege, predstavnici medija pozdravljam vas i kao

Sto rede predsjedavajudi ovo je uobidajena praksa ijedan izvrsan alat, prije svega, zakonodavnog

tijela da osnaZi komunikaciju sa izvr5nim organima vlasti i da naposljetku rezultat bude

zadovoljstvo gradana koje mi predstavljamo. Jedan od razloga zbogEega sam inicirao dana5nje,

kako se to terminolo5kizove, javno saslu5anje jeste dinjenica da ministra Fortu nismo desto vidali
na sjednicama Komisije, iako je uredno pozivan. Komisija je u protekle dvije godine osim

redovnih odrLala itri tematske sjednice, medutim ministar nije prisustvovao nitijednoj. Krajnje
sloZena finansijska situacija BHRT-a i krSenje zakonskih odredbi Zakonao Javnom RTV sistemu

BiH bile su teme dvije tematske sjednice.

Zatim, nakon tragidne saobraiajne nesre6e u Sarajevu, u kojoj su poginule dvije mlade

doktorice, Komisija je u junu 2023. godine odriala itre6u tematsku sjednicu o temi - Primjena
kaznenih odredbi Zakona o osnovama sigurnosti saobra6aja na putevima u BiH, trenutno stanje i

prijedlozi za izmjene Zakona. Na osnovu izlaganja udesnika na prijedlog Komisije Predstavnidki

dom Parlamentarne skup5tine BiH je na 8. sjednici, odrZanoj 05. jula 2023. godine, usvojio
j ednoglasan Zaklj udak:
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TraZi se od Ministarstva prometa i komunikacija BiH da u Sto kradem roku Vijedu
ministara BiH dostavi na usvajanje i upuiivanje u parlamentarnu proceduru Prijedlog zakona o
dopunama Zakonao osnovama sigurnosti saobraiaja na putevima u BiH, kojim ie se propisati da

viSestruki povratnici u dinjenju prekrSaja iz oblasti sigurnosti saobra6aja moile izreci za5titna mjera

privremenog ili trajnog oduzimanja motornog vozila, kao i utvrditi definiranje i adekvatno

sankcion iranje narodito bahate voZnj e.

Ministarstvo do danas nije postupilo u skladu sa Zakljudkom Predstavnidkog doma, iako

mu je Komisija u viSe navrata slala urgencije. Komisijaje dak i sama sadinila nacrt traZenog zakona

i dostavila ga Ministarstvu.

Pitanje za ministra -Zbogdega Ministarstvo nakon viSe od godinu i po dana nije dostavilo
Vijedu ministara navedeni Prijedlog zakona i zaSto ministar Forto nije postupio u skladu sa

Zakljudkom najvi5eg zakonodavnog organa koji ga je imenovao na poziciju ministra?

Predsjedavaju6i ho6emo li i6i pitanje po pitanje ili iemo da jaizloLim sva pitanja, pa da

ministar pribiljeZi i li?

JASMIN IMAMOVIC
/nije ukljuden mikrofon/

SevsuorN MEHMEDovtc
Jerja imam nekoliko pitanja.

JASMTN IMAMOVIC
/nije ukljuden mikrofon/

Ssn,tsuom MEHMEDovtc
Da.

JASMTN IMAMOVIC
/nije ukljuden mikrofon/

Ajde, ma aj da probamo pitanje po pitanje, pa ako vidimo da nam je to ovaj, da smo
pogrije5ili onda moZemo ovaj, ... moZemo viSe pitanja odjednom.

SETTASUPNq MEHMEDOVIC
iekam odgovor.

EDIN FORTO

Dobar dan, hvala vam na pozivu za ovu sjednicu.
Pozdravljam vas iz Parlamenta, pozdravljam medije, saradnike i evo ja 6u se s Vama sloZiti

da je ovo dobar nadin komunikacije izmedu zakonodavne i izvr5ne vlasti, to je praksa koju vidamo
u mnogo razvijenijim drLavamai demokratijama od BiH ipotpuno podrZavam ovaj format, nadam

se da ie i druge komisije slijediti vaS primjer. Veiina stvari koje vi kao komisija radite se tidu



3

gradana,tidu se ovog resora, ne sve i ne u potpunosti, a potpuno se slaZem da i dijelim VaS stav da

postoji interes javnosti za ove teme.

Odmah 6u Vam odgovoriti na Va5e pitanje, gospodine Mehmedovidu. Nedolazak na

sjednice, ja sam bio na sjednicama kada sam bio prisutan ili kada se nisu preklapale obaveze na

nadin na koji sam bio fizidki sprijeden, nekad bih znao biti u inostranstvu kada bi vi radili sjednicu.

Po5to nismo dosad imali mehanizam koordinacije, ne onaj veliki Mehanizam koordinacije, nego

izmedu nas koji bi utvrdio da smo svi tu pa da i ja mogu sebi to staviti, nego vi zakaLete sjednicu

isamo poSaljete poziv, nekad sam bio fizidki sprijeden, to ni na koji nadin ne znadi da na, da

zanemarujem vaS rad ili da ne vrednujem vaS rad u skladu sa vaSim nadleZnostima. Nije mi nikad

to bila namjera, ali Vi dobro znate dakada sam bio prisutan bio sam tu, moZda ne dovoljno koliko
bi bilo Vama zadovoljavajuie.

Vezano za Va5e pitanje ili po pitanju bahate voZnje i Zakljudka koji ste usvojili, kojije i

Parlament usvojio, a to je da se hitno rade izmjene, mi ga zovemo kolokvijalno ZOBS - Zakon o

bezbjednosti saobradaja, ali on ima naravno vi5e naziva, kojim bi definisali i propisali

odgovaraju6e kaznene mjere zabahatu voZnju. Povod zato je bio tragidni povod ubistvo gradana

Sarajeva na ulicama Sarajeva od strane neodgovornih ludaka, da ih tako nazovem, koje je potrebno

definisati u Zakonu u skladu sa nekim praksama koje se de5avaju i na drugim mjestima. Moram
Vam redi daje i bezzakljulka Komisije jedna od prvih aktivnosti koju sam poduzeo po imenovanju
je saradnja sa entitetskim vlastima, koje takoder imaju ustavnu nadleZnost i mogu imati svoje

zakone o bezbjednosti saobradaj. Republika Srpska ima svoj Zakon o bezbjednosti saobra6aja, koji
se mora, tako bi trebalo, u okviru nekom uklopiti u drZavni zakon. Ja vam ne mogu nabrojati koliko
smo sastanaka imali, Sto sastanaka gdje su bili ministri prisutni sa glavnim saradnicima, Sto radnih

sastanaka izmedu sluZbenika ministarstva u usaglaSavanju izmjena ovog Zakona, ne samo u dijelu
bahate voZnje nego i drugih polja gdje smo, dini mi se, malo izgubili korak sa ostatkom i regije i
Evrope u smislu definisanja nekih stvari u Zakonu o bezbjednosti saobraiaja. Inade ovo je jedan

od najveiih zakona uopSte na drZavnom nivou, on ima preko 300 dlanova, donesen je davno,

mislim da je donesen2006. godine i potrebne su bile i druge izmjene pored ovoga o bahatoj voZnji

Ja 6u navesti neke izmjene koje su, neke su simpatidne, neke su potrebne, npr. skuteri,

elektridni skuteri, ovi romobili koji su postali masovna pojava, posebno u urbanom transportu nisu

nikako definisani Zakonom. Imate dinjenicu da u evropskim gradovima i urbanim sredinama,
posebno gdje se stvaraju guZve, u trenutku stvaranja guLve primijetili ste da se napravi jedan

koridor, da se svi sklone malo lijevo i desno da tu moZe pro6i hitna ili policija. Zatim, dinjenica da

posebno u urbanim sredinama u BiH jedna mala nezgoda, saobraiajna nezgoda, koja ko5ta par

stotina maraka, zaustavi, potpuno zakrdi saobrada, jer u skladu sa EU-obrascem za osiguranje, koji
mogu vozali popuniti iskloniti se sa ceste, oni dekaju policiju. Mislim da bi trebalo propisati da

setajdolazakpolicije plala,akosuoni mogli popuniti tajobrazac isprijediti guLve usaobraiaju
zbog njihovog tog odnosa koji se desio nekom manjom nezgodom. I jo5 nekoliko tih stvarikoje je
osim bahate voZnje potrebno unaprijediti u na5em svakodnevnom Zivotu, koje propisuje ovaj
Zakon o bezbjednosti saobraiaj.

I sad moram redi, malo ce zvuEati politidki, ne Zelim nikoga optuZivati zabilo Sta. Nakon
Sto sam definitivno usaglasio sa ministrom Cubrilovitem iz Vlade Republike Srpske sve ono Sto,

na Sta nemaju primjedbi da ide u novi drLavni zakon u smislu izmjena, to je negdje oko 35 dlanova,
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dobio sam negativno mi5ljenje. I evo ako me pitate za5to je trebalo toliko? U skladu sa praksom

koja nije propisana na drZavnom nivou u smislu da je potrebno imati entitetsko odobrenje za neki
zakon, propisi koji defini5u nadin dono5enja propisa na drZavnom nivou kaZu da se sve ono Sto

Vijede ministara usvaja, ukljuduju6i i zakone, donose u saradnji sa nadleZnim nivoima vlasti i

stvarno ustavno morali bi imati saradnju sa entitetim a, ali ta saradnja nije tadno definisana da mora

biti neka prethodna saglasnost, moZe biti kroz radne grupe, kroz mi5ljenja itd. ali to onda ne

sprjedava, recimo, ministra da donese zakon u proceduru i stavi ga na dnevni red Vijeca ministara.
Medutim, u poslednjim godinama mislim da se uspostavila jedna praksa, koju ja na podrZavam, a

to je da ministri koji dolaze izredasrpskog naroda, ministri iz Republike Srpske odbijaju podrZati

bilo Sta Sto nisu institucije Republike Srpske dale pozitivno miSljenje. Znaju|i da ie moja izmjena
zakona i donoSenje zakona na Vijeie ministara pasti bez pozitivnog miSljenja iz ovih institucija,
jer su oni uspostavili tu politidku praksu i vokalno, verbalno su to rekli na vi5e drugih predmeta i

tema na samim sjednicama Vijeda ministara, ja sam potroSio dosta vremena poku5avaju6i

proizvestiovaj politidkikonsenzus kojibi proizveo zakonkojibi onipodrZali.Zadnji put kad smo

sve usaglasili i kad nam je stiglo negativno mi5ljenje, ja sam odludio da viSe, da je to ulaganje

vremena u ne5to Sto ne funkcionira, ako 6emo govoriti politidki, a ovdje smo i politidke osobe, to
je jedan od razloga Sto, Sto, koji su doveli do moje otvorene podr5ke za rekonstrukciju vlasti na

nivou BiH, jer ako ne moZemo skutere i bahatu voZnju definisati zakonom pod izgovorom da je to
nekakav prenos nadleZnosti, a ja se ne bavim prenosom nadleZnosti, nisam u tim ustavnim
pitanjima, uglavnom sam u pitanjima koja se tidu svakodnevnog Livota. Mislim da nije to stvar
gubljenja strpljenja, jednostavno vidite da ne5to ne ide. Zbogtoga iodgovaram Vam na pitanje,
izvinjavam se na duZem uvodu, mislim da je bitno zbog javnosti i mislim da je bitno da i Vi
razumijete kako je i5ao ovaj proces, zbog toga izmjene Zakona o bezbjednosti saobra6aja sa

tridesetak, izmedu 30 i 40 dlanova, koji mijenjaju ove neke stvari koje sam Vam nabrojao, su

upu6ene u proceduru i odekujem i nadam se da 6e predsjedavajuda KriSto staviti na sjednicu Vijeia
ministara, ona to moZe uraditi ve6 na slede6oj sjednici. Dakle, upudeno je sa zaka5njenjem, upravo
ovako kako ste Vi rekli i meni je Lao zbogtoga.

SpusuotN MEHMEDovtc

Hvala lijepo na odgovoru, iako bi zamolio da nam ne dajte simpatidne odgovore, kako ste

Vi to rekli, nego konkretnije, time bi skratili vrijeme i odgovora, a naravno ija iu se potruditi da

pitanje bude Sto jasnije, preciznije i konkretnije.

Naravno, da nemate upori5te ni u jednom propisu kadaje u pitanju traLenje saglasnosti bilo
kojeg entiteta ili Distrikta Brdko u pogledu predlaganja zakonskih rje5enja koja treba da produ
proceduru Vije6a ministara, a nakon toga iParlamentarne skup5tine BiH. Ali bez obzira na sve

ove razloge koje ste naveli, Vi niste ni poku5ali da to ugleda svjetlo dana, jer da je do5lo u
parlamentarnu proceduru, ja sam optimista obzirom na ambijent koji je vladao na Komisiji, mi
smo jednoglasno usvojili,znadi, ipravac u kome bi trebalo da se predloLeizmjene idopune Zakona
o sigumosti saobradaja, s tim mogu pravdati svoj stav da bi sigurno u parlamentarnoj proceduri
dobilo podr5ku kolega zastupnika i zastupnica. Ali u prilog tome govori i da, recimo, za neka
zakonska rjeSenja koja ste slali i na Vijede ministara i u parlamentarnu proceduru niste traZili
saglasnost, na primjer izmjene i dopune, odnosno Zakon o BHANSA, koji evo forsirate i drugi put
da ude u parlamentarnu proceduru, Sto je ovako malo, da budem iskren, dudno. Ali stoga 6u preii
na pitanje broj dva.



5

Kad smo kod zakona ved Programom rada Vije6a ministara za 2023. i 2024. godinu
planirano je, to je VaS program, da Ministarstvo prometa i komunikacija BiH sadini i uputi u
parlamentarnu proceduru l1 zakona i to:

l. Zakon o radnom vremenu itd. da ne govorim ditav naziv,
2. Zakon o sigurnosti saobra6aja na putevima, evo o kojem smo govorili pod prvim

pitanjem,
3. Zakon o medunarodnom i meduentitetskom cestovnom prevozu,

4. Zakon o Leljeznicama BiH,
5. Zakon o zrakoplovstvu BiH,
6. Zakon o elektronskim komunikacijama,
7. Zakon o elektronskim medijima,
8. Okvirni zakon o informacionoj sigurnosti i sigumostimreZnih informacionih sistema,

9. Zakon o Javnom RTV sistemu BiH,
l0.Zakon o pomorskoj plovidbi i
11. Zakon o kibernetidkoj sigurnosti i sigurnosti mreZnih informacionih sistema.

Od navedenih I I planiranih Ministarstvo nije izradilo nitijedan zakon ili bar meni nije
poznato, moldaje izradilo, ali nije ugledao svjetlo dana. Za dvije godine Ministarstvo je u

parlamentarnu proceduru uputilo samo jedan zakon i to zakon koji nije ni bio planira, a to je
Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Agenciji za pruLanje usluga u zradnoj

plovidbi BiH ilitzv. BHANSA.

Pitanje, kako je mogu6e da od I I planiranih Ministarstvo nije izradilo nitijedan ikoji su

sve razlozi uticali na ovako katastrofalnu zakonodavnu aktivnost ovog vrlo vaZnog Ministarstva?

EDIN FORTO

Hvala na pitanju.
Ja bih samo na prethodno pitanje kratko se vratio, izvinjavam se Sto sam bio predug, ali

morao sam objasniti proces, jer je upravo bilo u pitanju ka5njenje ikonadni odgovor je bio da ja
jesam uputio taj Zakon i on je trenutno u Sekretarijatu Vije6a ministara, to je jedna stvar.

Druga stvar, Vi kalete-trebali ste uputiti u parlamentarnu proceduru, ne treba saglasnost.

To sam ija konstatovao, ja nisam pokuSao dobiti pozitivna miSljenja nego politidki konsenzus da

bude usvojeno. Na Vijedu ministara to ne bi bilo usvojeno i vidjeiemo evo kako 6e sada pro6i na

Vije6u ministara. S druge strane, vi kao parlamentarna komisija i Parlament mogli ste uputiti ovaj

Zakon bez ikakvih problema u proceduru, usvojiti ga na oba doma. Ja sam traLio politidki
konsenzus da mi prode Vije6e ministara. Vas niStan nije sprjedavalo, dak smo ovdje na jednoj

komisiji na moju sugestiju da sami tajZakon uputite u proceduru, jer je brLena taj nadin, dak i
prikupljanje standardnih mi5ljenja se potpuno pojednostavljuje. Vi ste rekli ne, ne, da mi ne5to ne

pogrije5imo, hajte to Vi. I evo ja sam sada to uradio, naravno uz ovo obrazloLenje.

Va5e slede6e pitanje je za5to nismo dostavili iz Programa rada ove zakone? I dobro ste ih
pobrojali osim Sto ste dva put pobrojali jedan zakon, a radi s o ovoj kibernetidkoj sigurnosti i
informacijskoj sigurnosti, to je jedan zakon, suStinski l0 zakona, jer je u jednoj godini na jedan

nadin bilo napisano, druge godine na drugi. To je Program koji sam ja predloZio i to je Program
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koji nije predloZila Skup5tina. Ja sam vjerovao da trebamo raditi na ovim zakonima i naravno u

meduvremenu su se pojavile i potrebe zadruge zakone, kojih takoder ima nekoliko, na kojima sam

radio, ukljuduju6i iovaj koji ste pomenuliZakon o pruZanju usluga u zradnoj plovidbi. Ja Vama

mogu sada pobrojati za svaki od ovih zakona u kojem su statusu i gdje se nalaze, ako ste

zainteresovani, znali koji je u kojoj fazi dono5enja, ako ste zainteresovani, ja Vam mogu sad

pobrojati to.

Serrlsupm MEHMEDovtc
/nije ukljuden mikrofon/

... nrje u proceduri, nije zavr5en

EDIN FORTO

Nije moZda u parlamentarnoj proceduri, Sto ako dolazi od mene mora pro6i prvobitno
Vijeie ministara. Ali evo re6i iu Vam da je Zakon o radnom vremenu, kojije donesen prvobitno
2010. . .. 2016. godine da su prikupljena sva mi5ljenja, obavljene su sve konsultacije, dekamo joS

samo ovaj DEI - Direkciju za evropske integracije i biie spreman zaYijece ministara, a mislim
da je pitanje dana. Sad da ne ulazim u meritum ovog Zakona, su5tinski se usklatlujemo sa nekim
evropskim praksama, posebno na neka smart elektronska rjeSenja kod tahografa.

Zakon o bezbjednosti saobra6aja sam Vam sad ovaj opisao, su5tinski moZe biti na Vijedu
ministara svaki dana, sada to predsjedavajuia Kri5to moZe re6i. Veliki Zakon o bezbjednosti

saobradaja u smislu njegovog objedinjavanja, on je 2006. do danas imao preko deset izmjena, ako

uspjemo izglasati ove izmjene sad o kojima sam u prvom pitanju govori, to bi bilo dovoljan broj
izmjena da se moZda usvojijedan integralni tekst Zakona o bezbjednosti saobraiaj, to je ogroman

Zakon sa preko 250 dlanova, sistemskizakon iz kojeg proizlazi 27 pravilnika itd. itd.

Zakon o medunarodnom i meduentitetskom prevozu, on je iz 2002. godine sa malom
izmjenom 2003.godine. Namjerno Vam govorim kad su dono5eni ovi zakoni da vidite koliko te5ko

ovi zakoni idu. Ja sam upravo stavio u Program rada ove zakone koji su po petnaest, dvadeset
godina stari da probamo napraviti neku vrstu sustizanja onoga Sto su najbolje evropske i regionalne
prakse. Ovaj Zakonje proSao e-konsultacije, koje su propisane, dekamo jo5 miSljenje Federalnog

ministarstva prometa i komunikacija, dobili smo Mi5ljenje iz saobra(,ajai vezaiz RS-a i trenutno
joS se ta radi ..., dekamo to mi5ljenje i uputi6emo ga u proceduru prema Vijedu ministara.

Zakon o vazduhoplovstvu, koji je iz 2009. godine, to je po meni jedan od najvaZnijih
zakona kojije u pripremi, tim Zakonom bi, i to sam govorio na ovoj drugoj jednoj komisiji na

kojoj su neki od vas bili, to je Zakon koji ureduje na5 zradni prostor itaj cijeli sektor. Mitrenutno
imamo BHDCA direkciju za, civilnu direkciju, Direkciju za civilnu avijaciju, to je BHDCA
takontana, koja je u sklopu ovog Ministarstva, Sto mislim da je pogreSno, i prvu stvar koju sam

napravio kada sam imenovan je, proditao sam Izvje5aj Evropske komisije zaovaj sektor i Izvje5taj
Evropske komisije doslovno navodi da nemamo toliko problem u nekim zakonodavnim
rje5enjima, ima u jednom dijelu kad je u pitanju istraZivanje nezgoda u ovom sektoru, alidinjenica
da su oni dio Ministarstva i da su drZavni sluZbenici nikako ne moZe nadomjestiti potrebu na trZiStu

za jako specifidnim strukama gdje neko ko mora biti inspektor na jednom aerodromu ili na jednom

zrakoplovu ili u jednom procesu, u jednom aero-klubu, jako specifidna struka gdje su potrebni
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medunarodni sertifikati, puno ulaganja u ljudske resurse, da mi te ljude ne moZe platiti obidnim
platama drZavnih sluZbenika koji su jo5 na drZavnom nivou potcijenjeni u odnosu na ostale nivoe

vlasti. Zbogtoga idemo u jednu transformaciju koja treba da dovede do toga da ta Direkcija se

izdvoji iz Ministarstva, da bude agencrja po uzoru na druge agencije u Evropi i da ima svoje

prihode i da se moZe sama razvijati i moZe sama sebi odredivati za ove specifidne struke neke

dodatke na platu. Dakle, ovaj problem sa pladanjem strudnog osoblja je navela Evropska komisija
u svom lzvjeStaju iz 2022. godine. Kada smo mi stupili 2023. odmah sam postupio, traiio
saradnike da idemo s ovim Zakonom. Ovo je takoder sistemski zakon, koji ima preko 250 dlanova

i iskreno se nadam da 6emo ga uskoro vidjeti u proceduri, trenutno je na usagla5avanju sa

Ministarstvom odbrane i Ministarstvom vanjskih poslova koji imaju takoder neke nadleZnostikod
preleta itd. Plan je da ovaj Zakon zajedno sa Zakonom o uslugama u zradnoj plovidbi ide zajedno

i onda bih mogao reii da radimo potpunu reformu ovog sektora zrakoplovstva.

Zakon o Zeljeznicama BiH je iz 2005. godine ija nisam krio svoj interes za Zelieznice

generalno, dak mi je bilo drago da imam ovdje neku nadleZnost. Medutim, uskladivanje naSeg

postoje6eg zakona sa tzv. detvrtim paketom Leljeznilkog prometa koje, koja je nametnula

Evropska unija u saradnji sa Evropskom unijom je zaustavljeno, planiraju se izmjene i dopune

kroz neku vrstu projekta sa EU. Ovdje takode treba oprezno pristupiti, mogu reii da ovdje nismo

daleko oti5li, iako mije ovo omiljena tema.

Zakon o elektronskim komunikacijama. Radna grupa je pripremila tekst kojije usagla5en

na95o/o. Ono Sto imamo problem, neiu redi problem ali mogu retiizazov, nekoliko institucija je
ovdje sastavni dio Radne grupe koja priprema ovaj teksta, entitetska ministarstva, Direkcija
evropskih integracija, Regulatorna agencija za komunikacije - RAK, oni su donijeli Poslovnik
kojim svi moraju biti prisutni da bi bilo Sta uradili i u zadnje vrijeme, dini mi se, da ne mogu nikako

da se uganjaju i da nam dostave konadnu verziju ovog Zakona. Ovo je jedan sistemski zakon i bi6e
jako zanimljivo ako ga moZemo pustiti u proceduru u narednom periodu. Zakon o elektronskim
medijama j e vezan za ovaj Zakon i trebali bi i6i zajedno, ista je Radna grupa i zataj Zakon.

Okvirni zakon o informatidkoj sigurnosti ili kibernetidkoj sigurnosti, to je jedan zakon.

Ovdje imamo jedan, ja bih rekao, politidki izazov. Ustavne nadleZnosti o kibernetidkoj sigurnosti
su podijeljene, znali entiteti mogu imati svoj zakon i Republika Srpska ima svoj zakon, a

Federacija koliko znam ima spreman zakon i moZemo ga odekivati u narednom periodu u
Federalnom parlamentu. Ono Sto je, Sto nama treba je okvirni zakon koji 6e ovo urediti kao okvir
za djelovanje entiteta i Brdko distrikta i da se naravno pokrije drLavni nivo i drZavne institucije u
smislu kibemetidke sigurnosti, odredivanje tadaka, uspostavljanje CERT-ova koji su jako bitni, to
su tzv. ja bi ih nazyao vatrogasci kod kibernetidkih napada, Sto mi nemamo uspostavljeno ni na

jedan nadin, ni na jednom nivou vlasti, osim odbrane koja ima svoj, koja Stiti svoj sistem. Ovaj
Zakon postoji u Planu rada i to zbog zakljudka kojije donio Parlament prije, ja bih rekao, ovog

saziva,koji su zaduLili Ministarstvo sigurnostidaizradiovajZakon i u najboljoj volji da imamo

dobar zakon mi smo to stavili takoder u ovaj, u svoj Program rada, ali ne znam kako 6emo

razrijesiti ovaj sukob nadleZnosti gdje sigurnost tvrdi da oni trebaju izradivati ovaj Zakon i ovaj,
neiu reii sukob nadleZnosti, nego isprepletena nadleZnost traje od 2017. godine.

Takoder, evo pribliZavam se kraju, Zakon o RTV sistemu. Ja bih rekao da je ovdje, imajuii
u vidu da je u Radnoj grupi i mislim da trebaju biti uprave, direktori sva trijavna servisa, sva tri
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emitera, ono Sto je evidentno je da oni ne mogu politidki ni na istu ravan da dodu. Kad smo zamolili
bar da se dogovore oko neke naplate, ne5to Sto ie svima biti dobro u smislu objedinjavanja
pretplate, objedinjavanje nadina naplate na teritoriji cijele BiH dini se da ne postoji ovdje, da ne

postoji dobra volja. Moja nada je da iemo zakon o, generalno ovaj sektor Javnog servisa rije5iti
kroz pristupanje Evropskoj uniji. Cinjenica je da je Evropska komisija odredila jedan od l4
prioriteta upravo ovaj, ato je odrZivostJavnog RTV sistema, u svakom razgovoru koji imam sa

evropskim zvanidnicima, ukljudujudi i novog ambasadora Soreku, tralim da se ovo stavi vi5e na

prioritet u smislu Sta je potrebno bh. vlasti da rije5e, jer ovo je ne5to Sto ne6e icibez politidkog
konsenzusa ko god bio ministar, ja ili neko drugi.

Zakon o pomorskoj plovidbi imamo u prednacrtu, jako brzo (e krenuti u proceduru u smislu
prikupljanja ovih osnovnih miSljenja ija se nadam uskoro na Vijeiu ministara.

Zakoni koji su mimo plana i Vi ste pomenulijedan, neiu iii detaljno, samo da kaZem da je
BHANASA iz 2009. godine i potrebno ga je uskladiti sa evropskim standardima. Zakon o e-

komunikacijama u smislu kratkih izmjena za ovaj jedan, jedan, dva, koji smo dogovorili na

politidkim dogovorima na drZavnom nivou to je u Sekretarijatu Vijeda ministara i moZe se pojaviti
na dnevnom redu svaki dan, nadam se da 6emo ga usvojiti. Zakon o poStama gdje smo dobilijako
pohvalne komentare izEU zatajnacrt i on je sada u procesu pribavljanja osnovnih mi5ljenja ibrzo
6e se naii na dnevnom redu Vije6a ministara. Zakon takode o elektronskom potpisu poku5avamo

usaglasiti sa Evropskom komisijom koji su nam dali konsultante da pokuSamo napraviti dobar
zakon. Ovdje je veliki politidki otpor iz Republike Srpske i treba vidjeti kako 6emo to prevazi6i. I

Zakon o transparentnosti vlasniStva medija, koji ima takoder svo izazove politidke prirode.

Evo ja sam Vam pobrojao sve zakone, jako su, jako je Sirok raspon ineki od njih 6e brzo
biti u Vije6u ministara, a neki od njih nisam nija optimista iskreno, iako sam stavio to u Program
rada.

Sen,tsuorN MEHMEDovtc

Hvala ministre.
Ja bi samo zamolio da odgovori budu kra6i, jer i ja sam kratko pitanje postavio. Naravno,

ja nisam zadovoljan stanjem u kome se nalazi evo pozicija ovih I I zakona, koje sam nabrojao.
ZnaEi, njih nema ni u Vijeiu ministara, a kamo li u evo u parlamentarnoj proceduri Parlamenta
BiH. Ali evo ja 6u nastojati da Sto kraie postavim pitanje da damo priliku i kolegama.

JASMIN IMAMOVIC
/nije uklj uden mikrofon/

... moZda da napravimo neki krug, da Vi posle.

SsrrasuorN MEHMEDovTc
EvojoSjedno, pa onda nek ide krug.

Pa dobro da mi, da drugi dlanovi Komisije dobiju malo priliku, eto to je samo
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SpvsuorN MEHMEDovtc

Dobro, hvala.
Slede6e moje pitanje je zapravo, odnosi se na etnidku zastupljenost zaposlenika u

Ministarstvu ionim organizacionim jedinicama koje str,zakoje je Ministarstvo nadleZno, izmedu

ostalih i BHANSA. Naime, vrlo je lo5a naslijedena etnidka struktura Ministarstva, iako u

prethodnom pitanju pokuSali ste da se branite time 5to je neko 2005. ili 2003. ili ne znam nija koje
godine u prethodnom sazivu Vijeda ministara ne5to uradio i Vi ste to naslijedili, ali da je neko prije
Vas dobro to radio vjerovatno Vi ne bi bili ministar nego ste dobili priliku od gradana BiH na taj

nadin zato Sto su neki izgubili povjerenje gradana, pa ste Vi sada ministara i dobili ste povjerenje,

nemojte da za dvije godine izgubite i Vi povjerenje.Zato moje sledede pitanje odnosi se na vrlo
loSu etnidku zastupljenost, odnosno debalans BoSnjaka u Ministarstvo. Do5lo se fingiranim
konkursima, imenovanjima podobnih dlanova konkursnih komisija, narodito tu ulogu vidim
Agencije zadrLavnu sluZbu, paje tako SNSD-ov ministar Vojin Mitrovid protivno zakonu u svom

mandatu uspio u namjeri da se u Ministarstvu zaposli Sto manje BoSnjaka i Sto vi5e Srba, a to isto

su radili iraniji ministri HDZ-a samo je razlika u tome da su oni zaposlili vedi broj Hrvata od

zakonom utvrdenog broja. Nagla5avam da je zakonom, da je dlanom 7. Zakona o upravi jasno

utvrdeno da se u organima uprave osigurava odgovaraju6a etnidka zastupljenost drZavnih

sluZbenika i zaposlenika u skladu sa nacionalnom strukturom stanovniStva, a prema posljednjem
popisu stanovniStva u BiH.

Pitanje - Da li ste svojim djelovanjem u protekle dvije godine postupali u skladu sa jasnom

zakonskom odredbom koja obavezuje da se u Ministarstvu mora osigurati odgovarajuta
nacionalna zastupljenost drZavnih sluZbenika i zaposlenika u skladu sa etnidkom strukturom
stanovni5tva, a prema posljednjem popisu stanovniStva u BiH, odnosno da lije i koliko smanjen

debalans Bo5njaka u odnosu na zatedeno stanje,jer bi na taj nadin stekao se dojam evo da ste Vi
se trudili da popravite to stanje koje ste zatekli?

Naravno, nemojte se braniti da je broj jedan strudnost to se podrazumijeva, ali pod istim
uvjetima kad je u pitanju struka mora se voditi raduna i o etnidkoj zastupljenosti, jer je to i ustavna,

evo i dlano m 7. zakoniku, Zukoru o upravi jasna, jasno utvrdena definicija. iekam odgovor.

EDIN FORTO

Hvala Vam i na tom pitanju.
SlaZem se da postoji disbalans u mnogim ministarstvima i mnogim ustanovama. Ono Sto

se, naravno zatedeno je stanje isami steto konstatovali. Recimo, BHDCA koja je bazirana, koja
je sastavni dio Ministarstva i ona je sa sjediStem u Banjaluci i kroz godine u kojim se ona

kadrovirala postoji odigledan disbalans, daleko je ve6i, veia zastupljenost zaposlenih iz reda

srpskog naroda, isto tako Regulatorni odbor Zeljeznica koji je u Doboju i onda tu se moZe, moZe

se prikazati kao odredeni disbalans. Ja se slaZem s tim, nemam, niti sam radio toliki broj
zapoSljavanja da bih sad mogao nekim inZinjeringom to dovesti u ono Sto propisuje popis, zakon

itd. Mogu Vam re6i da trenutno je Bo5njaka 40Yo, Srba 40%, Hrvata 18% i Ostalih l%o. Dakle,
evidentan je, evidentno je da nedostaje Bo5njaka, ja se iskreno nadam da 6e u narednom periodu
posebno kroz, ja bih rekao, neke praktidnije metode etnidkog izbalansiranja, recimo, da se otvori i

da se pojada ured jednih od ustanova u Sarajevu ili u drugim mjestima gdje se moZe u skladu sa
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strukturom stanovni5tva ovo popraviti. Moram Vam re6i da kad se raspi5e konkurs u Banjaluci,
nema puno Bo5njaka prijavljenih, ali to je iz onoga Sto sam duo kolokvijalno. Ono Sto smo mi
radili ovaj, ja sam u mom mandatu detvoro ljudi je primljeno, detvoro tri Bo5njaka i jedan Srbin,
po internom konkursu je bilo nekih premje5tanja, ali to je vei postojeda struktura. Dakle, sad kad

bi se otvorio neki konkurs za 50 ljudi, moLda bi se moglo nekim sistemskim pristupom tu ne5to

popraviti, ali u ovom trenutku sa ovim brojem zapoSljavanja, ja inade nisam ljubitelj zapo5ljavanja

mislim da u veiini ustanova ima dovoljno ljudskih resursa osim moZda ta BHDCA kad postane

agencija, ja bih volio da oni privuku nove ljudske resurse, pa moLda da otvore ured i pro5ire ured

na drugim mjestima itd. Dakle, ovo je bitno pitanje, ali jako te5ko je ispraviti postojeie stanje.

SpnasuolN MEHMEDovtc

Jedna samo, jedan kratak komentar. ZnaEi, Vi ste imali priliku, jer ste na dva svoja
pomo6nika internim konkursom unapredivali, niste, bar nije javnosti poznato da ste se potrudili da

ispravite makar na rukovodeiim pozicijama, jer od Sest rukovodecih pozicija samo je jedan

Bo5njak. To je poniZavanje jedne etnidke skupine, jednog naroda na nadin, evo, znate medu evo
Bo5njacima, da konkretan budem, nema sposobnih, obrazovanih, strudnih ljudi za tako vaZne
pozicije, mislim da to nije tadno i mislim da u narednom periodu morate voditi o tome raduna zato

Sto je to i ustavna kategorija ne samo zakonom propisana odredba.

Evo, da damo priliku i drugima.

JASMIN IMAMOVIC

Da, ma treba nam dijalog, treba nam razgovor, razmjena informacija i ju kao
predsjedavajuii Komisije stvarno ovaj insistiram, dakle naSi pozivi za sjednice Komisije, ovo
doZivljavam kao jednu tadku dnevnog reda Komisije, ovaj razgovor, da mi ga Saljemo dakle
najmanje, najkra6e osam dana prije sjednice, tako da evo sekretar neka vidi s Vama i sa

saradnicima nekada nama, mi smo vezani, mi smo vezani za sjednice Predstavnidkog doma,
uglavnom su uodi sjednice Predstavnidkog doma ove komisije, uglavnom.

Kad je u pitanju ova bahata voLnja, evo da kaLem,ja sam pokuSao sa sekretarom uz pomod
naSeg Sektora za istralivanje napisali smo prijedlog izmjena postojedeg zakona, gdje bi bila
unesena bahata volnja, uzeli neke primjere iz Svicarske, Austrije, Slovenije, Hrvatske i tad u

Komisiji, evo da i mi iz Komisije malo, parlamentarci stavimo ruku na srce pa kaZemo prevladalo
je miSljenje da ne treba da idemo mi sa time na Parlament. Mislim da tu nije niko imao loSu

namjeru od dlanova Komisije da odbije taj moj prijedlog, nego naprosto da se ne ide pred

Ministarstvo, nego da damo priliku da Ministarstvo to uradi. Ministarstvo je opet krenulo
pre5iroko, ho6u samo da kaZem da sada kad, pogotovo u ovim novim politidkim okolnostima kad

smo vidjeli da nema teorije da zakon iako je i da gaje Ministarstvo potpuno zavr5ilo dobije
dovoljno ve6inu u Vije6u ministara, kolega Magazinovi6 i ja smo se odludili uputiti ovaj u

proceduru zakon koji tretira samo dakle bahatu, izmjene zakona tretiraju samo bahatu voZnju, joS

odredene odredbe koje ne moZe se tretirati bahata voLnja ukoliko se i one ne izmijene.
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Ja bih sad zamolio da postavi pitanja dlan Komisije, ovaj poslanik gospodin Dunovi6, a da

se priremi gospodin Emri6, a onda opet moZe Mehmedovi6, jer mije gospodin Slavko Mati6 rekao

da nema pitanja.
Evo, izvolite gospodine Dunovi6u.

MILAN DUNOVIC

Hvala predsjedavaj udi.
Sve vas srdadno pozdravljam i zapravo imam dva naizgled jednostavna pitanja za ministra

Fortu, medutim ne znam da li 6e odgovori bitijednostavni. Moja pitanja se odnose na iskljudivu
nadleZnost Ministarstva u segmentima gdje Vam nije neophodno usagla5avanj e zbog kompleksne
procedure usvajanja zakonskih procedura u Vije6u ministara, znadi iskljudiva je nadleZnost

Ministarstva, a odnosi se na akte koje je Ministarstvo, odnosno ministar donosi bez saglasnosti

Vije6a ministara, a to su pravilnici.

Prvo pitanje se odnosi na Pravilnik o obiljeZavanju vozila za osobe sa invaliditetom. Za5to

postavljam to pitanje? Odgovor je vrlo jednostavan, jer ministre niste ispo5tovali zakonski rok da

taj pravilnik donesete. Podsjetidu, u ..., sredinom 2023. godine ja sam bio predlagad izmjene
Zakona o bezbjednosti saobracaja na putevima u BiH u segmentu dobijanja, prava na dobijanje
znaka pristupadnosti za osobe sa invaliditetom. Napominjem da je taj Zakon dobio jednoglasnu

podrSku u Predstavnidkom domu, a odnosio se na izmjenu gdje je postojala, odredeni vid
diskriminacije je postojao jerje bilo predvideno da iskljudivo osobe sa stopostotnim invaliditetom
imaju pravo na znak pristupadnosti. Ja moram plastidno objasniti, evo da bi svima bilo jasnije.

Tada sam pojasnio da iu drZavama EU i u drZavama u okruZenju je uobidajeno je daje taj procenat

za pravo za dobijanj e znaka pristupadnosti 80%, kod nas je bilo 100%. Prijedlog izmjene Zakona
jednoglasno je usvojen u Predstavnidkom domu, nakon toga usvojen je u Domu naroda, objavljen
u,,SluZbenim novinama" u decembru, konkretno2g. decembra 2023. godine. Pored togZakona
usvojen je Zakljulak kojim se nalaZe ministru da u roku od 30 dana donese pravilnik kojim bi se

obiljeZavala vozilaza osobe sa invaliditetom. Pro5lo je ne 30 dana, pro5lo je godina i 30 dana ijo5
kojidan, dakle negdje 07. februara2024.je pro5lo godinu dana, odnosno 2025. je pro5lo godinu.

Tako da mi imamo, ja 6u ponovo plastidan primjer, mi imamo situaciju na terenu da osoba sa

invaliditetom preko 8Oo/o, aispod l00o/o, evo npr. devedeset procentni invalid u MUP-u op5tinskom

podnese zahtjev za znak pristupadnosti i ispunjava sve zakonske uslove. Takva osoba bude

odbijena, jer ie se MUP pozvati na Pravilnik. Vi niste taj Pravilnik prilagodili, joS uvijek pi5e

stopostotni invaliditet i onda maltretiramo, kao dru5tvo maltretiramo osobe sa invaliditetom na

nadin da moraju ili sudskom postupkom ili razumijevanjem op5tinskog MUP-a ili nekim Lalbama

da ostvare svoje pravo koje ve6 viSe od godinu dana imaju u skladu sa zakonom, napominjem koji
je jednoglasno usvojen.

Evo, molim Vas da odgovorite zaito Zakljudak ove Komisije, kojije usvojio Parlament,

nije ispo5tovan u tom roku i kada 6e to biti konadno usvojeno?
Hvala.
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EDIN FORTO

Hvala Vam na tome i moram re6i daje ovo oblast pristup osobama sa invaliditetom, njihova
prava bio jedan od mog fokusa generalno mog rada, da Vam sad ne nabrajam projekt sve koje smo
radili u Kantonu Sarajevo u smislu pristupa, takoder taksi prevoza Kanton Sarajevo je posebno to
uredio dok sam ja bio premijer za osobe sa invaliditetom, ispravili smo zakonske osnove i zna(,i

ovo je ne5to demu sam posebno posve6en. Prije nego Sto Vam odgovorim samo Vam Zelim re6i

da je dlanom 9. Zakona o bezbjednosti saobra6aja propisana saradnja sa nadleZnim institucijama.
Ta saradnja nekad bude izgovor za nerad, a nekad bude stvamo neka saradnja koja dugo traje.

Recimo, pribavljanje miSljenja za neke stvari, recimo morate pribaviti dvadesetak mi5ljenja za

neke pravilnike, jer svako kantonalno ministarstvo plus entitetsko itd. mora dati mi5ljenje, ta
korespodencijaznatrajatijako dugo. Zbogtoga ne postoji Lurba kod donoSenja ovih pravilnik ako

Zelimo da ih sistemski rije5imo. Ja sam podeo rad na vedem broju pravilnika, ukljuduju6i i ovaj. I
mogu vam reiida je, on je zavrSen itrenutno je na prikupljanju miSljenja, koja nisu obavezujuia i

koja ne, ni na koji nadin ne mogu usporiti dak ni preko ovog stava sa Vijeiem ministara koji sam

iznio ranije, ja ga mogu objaviti i to je sada moZda pitanje mjesec dana ili ne mogu sad predvidjeti
ovu korespodenciju, alijako brzo ce ovaj pravilnik biti donesen, tekst je gotov.

MILAN DUNOVIC

Hvala.
To i dalje znadi da rok od 30 dana nije ispoStovan i da je evo ved l3 mjeseci, naZalost to je

u praksi i to je zakljudak kojije na prijedlog ove Komisije usvojio Parlament, dakle, to je dinjenica.

Evo, ja imam joS jedno pitanje, ono je pod a, b, c, ali jaC,u gaobjediniti postaviti kao jedno

pitanje. Zelim Vas informisati da smo mi kao Komisija, ne u punom sazivu, odredeni dlanovi
Komisije smo imali jutros sastanak sa predstavnicima Privredne komore Federacije BiH,
konkretno sa UdruZenjem ovla5tenih uvoznika automobila, radi se o UdruZenju koje pokriva uvoz
novih automobila i oni su nam iznijeli odredenu zabrinutost, imam obavezu da Vam i to prenesem

u vidu pitanja. Naime, UdruZenje je preko privredne, to je ono kako su nama rekli, Vi iete naravno

odgovoriti, preko Privredne komore Federacije BiH imalo nekoliko sastanaka od podetka Va5eg

mandata sa Vama lidno isa predstavnicima Ministarstva i iznijeli su problematiku koju iu ja da

saZmem u tri problema, odnosno tri pravilnika i opet 6u navesti plastidne primjere koji ie svima
malojasnijedadodarajuudemujeproblem. Dakle, to su tri pravilnika, prvo je Pravilnik o
obiljeZavanju vozila, Pravilnik o registraciji vozila, pardon. Drugo je Pravilnik o homologaciji i

tre6ije Pravilnik o tehnidkim pregledima.

Pravilnik o registraciji vozila predstavnici Privredne komore su naveli da se suodavaju sa

dugogodi5njim problemom, koji ne postoji u drZavama Evropske unije i ne postoji ni u drZavama

u okruZenju koje nisu dlanice Evropske unije, a to je da se kupcu svakom od nas koji kupi novi
automobili i Leli ga registrovati deSava se da mora pored niza drugih problema ja navodim samo
jedan problem, da mora imati tri fakture. Dakle, da biste registrovali novo auto morate imati ino-
fakturu, fakturu uvoznika i fakturu na ime kupca. To stvara, naravno, problem, jer u danaSnje

vrijeme ni ino-fakturu ne moZete baS tako jednostavno dobiti u Stampanoj verziji sa pedatom itd.
Medutim, su5tina tog problema je Sto je to posao za carinsku upravu itime se u drZavama evo ni
u okruZenju ne bave MUP-ovi i ne optereduju kupca. Rekli su nam Predstavnici privredne komore
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da su probleme tog Pravilnika iznijeli Ministarstvu u pisanoj formi, dali prijedlog novog
pravilnika, komunicirali sa Privrednom komorom Republike Srpske, imaju otprilike iste stavove,

medutim i dalje se ne olak5ava ova procedura navedenim Pravilnikom, iako kao Sto rekoh i u RS-

u je identidan problem. Takode, starim Pravilnikom o registraciji vozila se defini5u, evo jedan

primjer koji dak i ne zahtjeva novi pravilnik, defini5u se prenosive tablice. Prenosive tablice su ne

dak ni privremene, to je ne5to Sto, ja moram primjere navesti, npr. ovla5teni prodavac novih
automobila kada vam proda automobil vi morate angaiovati Slep sluZbu da ga odvezete na tehnidki
pregled. Ako ta kompanija ima pravo za prenosive tablice, onda ta kompanija vam stavi tablice na

vaS tek kupljeni automobili, vi odete na todkovima do tehnidkog pregleda. To je ne5to Sto Pravilnik
definiSe. Medutim, Sta se de5ava? MUP-ovi op5tinski kaLu da zbog nepostojanja instrukcije

Ministarstva oni ne znaju kako da rade. Imate primjer u Sarajevu da u Op6ini Centar moZete

izvaditi prenosive tablice, u Opdini llidla ne moZete, jer MUP na IlidZi kaLe - znate mi ne znamo

kako to da radimo. Dakle, u ovom segmentu je samo instrukcija od Ministarstva ne5to Sto bi moZda

bilo dovoljno prije dono5enja pravilnika.

Drugi pravilnik je, kao Sto rekoh u postavljanju pitanja, znarn da je obimno, ali evo,

Pravilnik o homologaciji gdje se uvoznici i distributeri ponovo suodavaju sa problemom da svaka

homologacija, a evo da pojasnim svima, kada se uvozi neki automobili i dode do promjene

proizvodada nekog dijela na tom automobilu mora se uraditi homologacija i to je ne5to Sto je
zakonska procedura, to apsolutno nije sporno. Medutim, ono Sto je sporno jeste cjenovnik koji se

donosi i nadin na koji se donosi gdje kod te homologacije za svaku izmjenu se pla6a fiksna cijena

od 400 KM. Primjera radi, uvozite jedan automobil i proizvodad promijeni pet dobavljada zaneki
Saraf,, vi morate kao uvoznik uraditi pet odvojenih homologacija i za svaku platiti 400 KM. Zaito
je to vaZno? Dakle, ne sporim da je to obaveza, to mora biti obaveza, ali je problem cijena, jer se

ta cijena prenosi na krajnjeg kupca. Dakle, svi gradani u BiH ie imati uvedane cijene automobila
zbog nepostojanja izmjene i usagla5avanja cijena koji se defini5e Pravilnikom o homologaciji.

I tre6i pravilnik je Pravilnik o tehnidkim pregledima za koji smo informisani da dak i postoji

neki nacrt kojim bi se pojednostavile procedure i eventualno omogudili tehnidkim pregledima da

onu zavrSnu fazu, koju uvijek dekamo kod registracija auta i do sedam dana, da to zapravo obavi
stanica tehnidkog pregleda, odnosno osiguravajuda ku6a i da svi gradani kao korisnici ne budu u

situaciju da kada plate registraciju automobila imaju jedan period od dak do sedam dana kada oni

nemaju tu registraciju iako je pladena.

Eto to su, to je ono Sto nam je Privredna komora jutros izloLila, pa evo u ime dlanova

Komisije koji su prisustvovalijutros postavljam ta tri pitanja.

EDIN FORTO

Ovo su sve jako dobra pitanja i evo npr. oni su rekli Vama da su sjedili sa, mi smo sjedili
viSe puta i vraiam se na prethodni odgovor kad sam rekao da ove neke pravilnike potrebno je
stvarno sistemski rijeSiti, jer ima veii broj stvari. I evo konkretno fakture, ino-fakture i prijevod
ino-faktura, Sto je potpuni apsurd, za5to bi jedan MUP traZio originalnu fakturu na njemadkom i

traiio ovla5teni prijevod ili Sta ie njima sa originalnom cijenom,Sta oni imaju s tim ako je firma
koja uvozi vozilo platila to sve, platila carinu, rijeSila svoje probleme, ona ima pravo sad raditi
fakturu na B, H, S, na naSim jezicima, raditi sve kako treba i Sta briga MUP-a za to. To je neko
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nasljedstvo koje je ostalo od prije iMUP-ovi se jako protive poja5njenju u Pravilniku koji bi im
izbio taj argument da oni trebaju dobivati te fakture. Ja nikako mi nije jasno za5to se protive tome,
ali ja Vam kaZem da (,e slede6a verzija Pravilnika o registraciji osloboditi kupce, po meni,
bespotrebne prakse da se dostavljaju ino-fakture. To je toliko besmisleno da sam ja u jednom

trenutku pomislio da moLda neke ono, da tu ima upliv u tu izradu pravilnika neke kuie za

prevodenje ovih faktura. Znali, prevodioci koji daju vam pedat da je to s njemadkog tako
prevedeno na na5 jezik.

Imaju jo5 druge stvari koje smo takode s njima ruzgovarali ino-faktura, carinska deklaracija
i nadin na koji se ona dostavlja, radun uvoznika prema partnerima. Takoder, oni su traZili da se

samo pojasni da se, da MUP-ovi ne mogu traLiti to, jer nigdje ne piSe sad da oni to trebaju traLiti,
ali oni to traLe svakako, nekako slobodno tumade taj postojeii Pravilnik. lsta stvarje i za prenosive

registracije,upoznati, ne radi se samo o odlasku na tehnidki ili neSto drugo, nego i probne voZnje

koje na5e kuie ne nude, jer imaju problem sa registracijom. Izade neko na probnu voZnju, neSto se

desi i ne mogu to da pokriju zakonski. Uvjeravam se, uvjeravam Vas da iemo uskoro imati novu
verziju ovog Pravilnika koji 6e adresirati sve ovo Sto ste nabrojali.

Takoder ukljudujudi i za ovaj drugo pitanje, pitanje o homologaciji, koje je pitanje
cjenovnika. To je takoder u razmatranju, ne mogu Vam datitadan dan, ali sigurno 6emo i6i u ovom
pravcu.

MILAN DUNOVIC

Hvala ministre.
Evo, samo joS jednom da ovo kod homologacije ne ostane doredeno. Dakle, kao Sto rekoh,

ni Privrednoj komori nije upitno da li se homologacija treba radit, naravno da se treba raditi. Nije
upitna dak ni pojedinadna cijena, ovdje je upitna situacija koja se moZe desiti izmedu dva uvoza
istog modela automobila, ako u tom periodu dode do deset izmjena. Dakle, nije radena

homologacija izmedu za svaku pojedinadnu, jer nrje bilo pojedinadnih. Zaito se pla(,a

desetorostruki iznos, koji, opet kaLem, se prenosi na krajnjeg kupca?

EDIN FORTO
Trenutno razmatramo to pitanje.

JASMIN IMAMOVIC
Sad se javio sa pitanjima poslanik Jasmin Emrii. Izvolite.

JASMIN EMRIC

Zahvalj uj em predsj edavaj uii.
UvaZeni ministre nadam se da 6emo imati kvalitetnu i konkretnu raspravu i dijalog, da smo

molda ranije na sjednicama komisija imali ovako otvoren dijalog i raspravu danas bi sigumo
sasluSanje bilo kra6e, odnosno mnoga pitanja Vam ne bi postavljali, ali s obzirom na to koliko smo

radili u komisijama u vezi s izmjenama i dopunamaZakona o osnovama sigurnosti saobraiaja na

cestama u BiH potrebno je ipak da danas podsjetimo Vas i da traZimo neke konkretne odgovore u
vezi neizvr5avanja zakljudaka ove Komisije.
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Dakle, na saslu5anju koje je organizirala Komisija za borbu protiv korupcije postavio sam

Vam pitanje - Da li ste formirali radnu grupu zaizradu izmjena idopuna Zakona o Agenciji za

pruZanje usluga u zradnoj plovidbi? Vi ste rekli da niste i da je to VaS zakon, jer kako ste rekli-
ako se formira radna grupa onda od tog posla obidno ne bude niSta.

Stoga Vam postavljam pitanje - Da li ste za izradu Zakona o izmjenama i dopunama

Zakonao osnovama sigurnosti saobra6aja na putevima u BiH formirali radnu grupu ikada, koliko
ste formirali radnih grupa i da li su te radne grupe izvrSile zadatak, odnosno Vama dostavile
Prednacrt zakona o izmjenama i dopunamaZakona o ZOBS-u?

EDIN FORTO

Formirana je Radna grupa za ZOBS. Postoje dva ZOBS-a, dva Zakona o bezbjednosti

saobradaja, ovaj ukupni,znali usagla5avanje potpuno Zakona svih 300 dlanova i ove izmjene o

kojima sam op5irnije govorio nakon prvog, postavljanja prvog pitanja gospodina Mehmedovi6a.

Da Vam, po5to vidim kuda ide VaSe pitanje, za5to za BHANSA-u sam i5ao predicom, aza ZOBS
formirao Radnu grupu i potro5io sve ovo vrijeme, ja bih rekao uloZio sve ovo vrijeme da postignem

konsenzus. Zato Stoje takva bi, takvi su bili politidki stavovi. Menije, ako znam da mi ne5to ne6e

proii, ja ne6u raditi pro forme samo da bi ili Vas, ili sebe, ili medije, ili bilo koga, da bi rekao evo
ja sam poslao zakon i kao i mnogi zakoni nije proSao. To je jedan razlog i formiranje Radne grupe

i mimo toga joS veliki napor kojije uloZen, odlasci u Banjaluku, razgovori sa ministarstvom na

tehnidkom i na politidkom nivou u poku5aju da dobijem konsenzus za Zakon o bezbjednosti

saobradaja. Sto se tide BHANSA-e proces je bio drukdiji, imali smo strudnu pomod i od BHDCA
i od BHANSA-e, zakon je potpuno, ne postoje entitetska ministarstvazaovai sektor i nema struke

gdje bi se mi s entitetima raspravljali i sa kantonima itd. bilo je nesto jednostavnije doii do rje5enja

koja 6e ...

/istovremeno pridaju Emri6 i Forto/

JASMIN EMRIC

Zna(i, moje pitanje je da li su te radne grupe izvr5ile zadatak, da li su Vam izradile
prednacrt zakona?

EDIN FORTO
Kojeg zakona?

JASMIN EMRIC

Pa imate Zakon o izmjenama idopunamaZakona o osnovama sigurnosti saobra6aja na

cestama u BiH, znadi imamo jedan zakon. Komisija jetraLila da se hitno u proceduru dostave te

izmjene o kojima su Vam kolege govorile, jer je to traZeno da hitno bude iformirana je Radna

grupa i ta je Radna grupa uradila prednacrt zakona,jeste ili nije?
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EDIN FORTO

Zakonje, tako je Zakonje dostavljen, on je u Sekretarijatu Vijeia ministara i odekujemo i
nadamo se da 6e biti uskoro na sjednici Vijeia ministara.

JASMIN EMRIC
Da, da, ali ovdje je problem, uvaZeni ministre, Sto to traje godinama.

EDIN FORTO
Ja se s Vama potpuno slaZem, slaZem se da je to problem

JASMIN EMRIC

To je problem i konkretno evo ova Komisija, kolege su rekle, evo konkretno na 16. sjednici
Komisije dostavili smo mi kao Komisija tekst Zakonao dopunamaZakona o ZOBS-u

EDIN FORTO
Toje tekst koji se odnosi

JASMIN EMRIC
da pomognemo Radnoj grupi

EDTN FORTO
Tako je.

JASMTN EMRIC

i takoder to je bio dio zakljudka da Radna grupa uzme u obzir ove, ovaj tekst, a ovdje je sve ved

definirano. Dakle, ho6u re6i da smo se mi jako trudili zadnje dvije godine da se hitno izrade ove

izmjene i dopune Zakona o osnovama sigumosti saobraiaja, a da nam niste, odnosno VaSi

predstavnici, jer Vi desto niste dolazili na sjednice, nisu nam dali takva obrazloZenja nego su

govorili kako nemaju kapaciteta.

EDTN FORTO
To je za veliki zakon

JASMTN EMRIC

A nema kapaciteta, a formirane radne grupe i te radne grupe jesu ilinisu uradile posao, to
je problem.

EDTN FORTO
Velika
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JASMIN EMRIC

Dakle, da sad ne idemo tom kronologijom formirano ti radne grupe, prva je uradila posao,

dostavila prednacrt i trebalo je dalje i6i s tim. Odigledno da ovdje nemamo kvalitetnu

komunikaciju, a vrijeme prolazi, odnosno ono Sto je Komisija imala namjeru nije se postiglo

zahvaljuju6i neradu Ministarstva, odnosno ne izvr5avanju tog zadatka, to je moja konstatacija. Uz

uvaLavanje ovog Sto ste govorili da treba usagla5avati itd. Medutim, bio je prednacrt zakona koji
je imao i sva mi5ljenja, sva mi5ljenja bila prikupljena, onda se izmijenila Odluka o formiranju
Radne grupe, pa se i5lo dalje itd. Sad kako ste se Vi u tome snalazili ne znam, uglavnom mi rezultat,

naZalost, nemamo.... doro to je Sto se tide Zakona o ZOBS-u.

Takoder na saslu5anju koje je organizirala Komisija za borbu protiv korupcije, ja sam Vam
postavljao pitanja o percepciji korupcije u vezi VaSeg pokuSaja da se izmjene i dopune Zakona o

Agenciji zapruZanje usluga u zradnoj plovidbi razmatraju po hitnom postupku, jer ste predloZili

ukidanje instituta ogranidenja na dva uzastopna mandata za dlanove uprave i dlanove Vije6a

BHANSA-e, odnosno Agencije za pruLanje usluga u zradnoj plovidbi. Takode ste rekli da to Sto

je Davorin Primorac zetDragan iovi6a, dlana Kolegija Doma naroda i predsjednika HDZ-a BiH,
a kojije u drugom mandatu direktor BHANSA-e nema nikakve veze sa Va5im prijedlogom i da to

ni na koji nadin na Vas ne utjede. Medutim, moram Vam postaviti pitanje o zabranjenim

aktivnostima nosioca javne funkcije koje su definirane dlanom 14.Zakona o sprjedavanju sukoba

interesa u institucijama na nivou BiH.

Da li nosilac javne funkcije, u konkretnom sludaju Dragan iovi6, moZe koristiti udecaj
javne funkcije dlana Kolegija Doma naroda s ciljem sdecanja materijalne ili nematerijalne koristi
za povezano lice, u ovom sludaju za direktora BHANSA-e, konkretno za svog zeta Davorina
Primorca?

EDIN FORTO

Pro5li put sam Vam se zahvalio na tom pitanju, jer je bilo u kontekstu te Komisije. Samo

da Vam kratko jo5 kaZem vezano za ZOBS. Znadi, Zakon o bezbjednosti saobra6aja, bila su dva

procesa, jedan proces je neka vrsta zanavljanja zakona i objedinjavanja svih izmjena kojih je bilo
preko deset za preko 300 dlanova velikog zakona, a druga izmjena o kojoj Vi govorite sa, koja je
upu6ena sa ove Komisije je izmjena samo vezano za bahatu voZnju. Ja sam na5ao za shodno da

poku5am ishodovati i sve ove druge izmjene koje, preko 30 dlanova, su tretirane u izmjenama

Zakonao bezbjednosti saobraiaja i naravno u svemu tom postojale su razne procedure, razne radne

grupe itd. ali nije isto raditi brzu izmjenu za jedan 6lan i raditi sistemsku izmjenu. SlaZem se i

dijelim VaSu frustraciju da ovo predugo traje.

Yezano za percepciju korupcije. Mislim da ovdje nisu dobro poredane teze. Prvo kako sam

govorio na pro5loj, pro5lom saslu5anju, ja nisam pomenuo nijedno ime, rekao sam direktor kojije
yezan rodbinski sa jednom istaknutom, Vi ste sada popunili te praznine, je li, rekli ste da se radi o
Draganu iovi6u itd.

JASMIN EMRIC
/nije uklj uden mikrofon/
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EDIN FORTO

Sve je ok. Zakon o sukobu interesa od kojih sam, ja i moja stranka smo bili instrumentalni
da se uop5te donesu, je propisuje upravo ovo Sto ste Vi rekli percepciju korupcije Sta je mogu6i
uticaj, Sta je moguia nespojivost funkcija dlanova rodbine, ni na koji nadin moj resor nema

nadleZnost nad tim. Zakon omogu6ava direktoru da se prijavi na veci broj mandata, da ide na

konkursnu proceduru, ako bude prvi da ...

JASMIN EMRIC
UvaZeni ministre, ja nisam rekao da Vi provodite Zakon o sprjedavanju sukoba interesa.

EDIN FORTO
Ali ste pomenuli to.

JASMIN EMRIC

Da, spomenuo sam u kontekstu da li nosilac javne funkcije u konkretnom sludaju, morate
slu5ati pitanje, znadi ja ne kaZem da on utjede, nego da li moZe, kakvo je VaSe mi5ljenje, kakav je
VaS doZivljaj, jer Vi tvrdite da nema u tom sludaju percepcije korupcije i da ni na koji nadin ne

moZe utjecati to ni na Vas, ni na druge, a javnost ima osje6aj korupcije u tom kontekstu iZakon o
sukobu interesa je tu direktan. Ja samo navodim zabranjene aktivnosti koje su propisane Zakonom
o sprjedavanju sukoba interesa.

EDIN FORTO

Ja Vam mogu samo dati svoje iskustvo, moje miSljenje znate, a to je da svaka vrste
nepotizma, nespojivosti funkcija itd. moraju biti tretirane i sad imamo i zakonski osnov da se to
tretira. Pozivam Vas koji ste dlan i Komisije za borbu protiv korupcije da pokrenete potrebne
procedure u skladu sa zakonom koji sam ja donio, a Vi ga izglasali da se ovo pitanje tretira.
Rje5enje u zakonu iskljudivo tretira mogu6nost jedne osobe da se vi5e od dva puta prijavi na

konkurs, da ga Vijeda BHANSA-e potvrdi, da to dode na Vijeie ministara, da Vijeie ministara
izglasa tu osobu, kako god se ona zvala, a ne ta osoba o kojoj Vi govorite. Ako postoji ne5to, ja
nemam iskustvo, meni niko nije doSao, pogotovo ne predsjednikHDZ-a ili bilo ko da meni urgira
da to mora biti takvo rje5enje, ja nemam to iskustvo, ako negdje postoj i to neko treba da kaZe. Ako
Zakon o sprjedavanju sukoba interesa u institucijama BiH propisuje da ne moZe on bit, nek ne

bude, ali to je proces koji treba pokrenuti i treba ga dovr5iti do kraja. [nsinuacija da bih ja kljudni
zakon,ja stvamo vjerujem da je ovo kljudni zakon, da bih radio rje5enja, a vidite kako se desto
mijenjaju ovi zakoni, pola ovih zakona je preko, oko dvadeset godina, sve izmedu 15 i 20 godina,
jako je te5ko promijeniti na drZavnom nivou zakon, ako iu ga mijenjati iako vjerujem da se on

moLda ne6e mijenjati narednih 10-15 godina opet, Zelim evropsko rje5enje, a ne rje5enje hoce li
biti zet ili neko to me ne zanima, to sam ved vi5e puta rekao ijasno mije da zbogpovezanosti
postoji u jednom dijelu javnosti koju vi kreirate.

/istovremeno pridaju Emrii i Forto/
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JASMIN EMRIC

Mora Vas zanimati, ako ste rekli da ste protiv nepotizma i da se zalaiete za ovanadela koja

su propisanaZakonom o sprjedavanju sukoba interesa.

EDIN FORTO

Ova, ovo nadelo je ne5to Sto je evropska praksa, znali da nema ogranidavanja mandata, to
je evropska praksa. To Sto je, Sto sam ja zatekao ...

JASMIN EMRIC
Gdje je to ....

/istovremeno pridaju Forto i Emri6/

JASMIN EMRIC

kojim uredbama i kojim direktivama, uvaZeni ministre, daje to evropska praksa? Ja sam istraZivao,

nema te direktive, niti uredbe, evo Zelio bih da nam Vito kaZete.

EDIN FORTO
Pa molim Vas evo istrZite agenciju.

JASMIN EMRIC

To je samo moZda u nekim rigidnim drZavnim sistemima koji Zele da drLe stvari pod

kontrolom.

EDIN FORTO
Poput ieSke, Austr'rje, Slovenije i tako, ima zemalja na koje se mi ne Zelimo ugledati.

JASMIN EMRIC

Dakle, mi imamo neku na5u praksu i logiku i znamo Sta se deSava, uvaLeni ministre, ija
samo Zelim da javno i transparentno podijelim sa Vama ne svoje samo razmi5ljanje, nego i javnosti

koja meni postavlja pitanja kako vi zastupnici moZete dozvoliti da se takve stvari deSavaju i ovo
je prilika da te stvari konkretno, jasno, transparentno ra5distimo bez bilo kakve ljutnje ili bez bilo
kakve krajnje namjere. Dakle, ja nemam nikakvu krajnju namjeru da kaZem da Vi ne5to

omogu6avate, alije vrlo diskutabilno to da se pored svih ovih zakona irvlale izmjene i dopune

Zakona o Agenciji zapruLanje usluga u zradnoj plovidbi i da se tim izmjenama ukida ogranidenje

na dva uzastopna mandata za dlanove uprave i dlanove Vijeda BHANSA-e. Dakle, to ostavlja
otvoreno pitanje zbog toga Sto je Davorin Primorac zetDragana iovi6a u drugom mandatu i onda

kaLu - ha tu je kvaka. Znali, Zeli se omoguditi viSe mandata odigledno, odigledno tu politika radi
svoje. Dakle, tu je percepcija, uvaLeni, i to nije dobra praksa. Uz uvaLavanje svih navoda, s

obzirom na naSe prilike u BiH mislim da to ne trebamo dozvoliti ija sam protiv toga ija 6u se kroz
ovu Komisiju protiv toga boriti na taj nadin, sve ostalo Sto unapreduje rad BHANSA-e naravno da
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podrZavam. Dakle, htio sam ovo da javno, transparentno podijelim sa Vama i da kaZem svoju
percepciju o svemu tome.

Ali da li je Vama poznato da je brat direktora Davorina Primorca, Ivica Primorac,
rukovodilac Odjela za ekonomske poslove od osnivanja BHANSA-e, je li Vam to poznato?

EDTN FORTO
Nije mi poznato.

JASMTN EMRIC

E pa vidite, zna1i u BHANSA-i imamo tu tazbinsko - krvnu vezu punac - zet - brat, to je
problem i tu je percepcija korupcije.

EDIN FORTO
Kad je osnovana BHANSA?

JASMIN EMRIC

U skladu sa zakonom , ne znam to je jo5 bilo, dini mi se, neiu da Iupam. Ovaj, znadi Sta u

ovoj pridi nedostaje jol? Znadi, nedostaje Marin Raspudi6, a prema informacijama s kojima
raspolaZem on je takoder u bliskom odnosu sa Draganom iovi6em, te je dugogodiSnji
visokopozicionirani kadar HDZ-a, bar tako pridaju. E sada, da li znate da je Marin Raspudii bio
vr5ilac duZnosti direktora BHANSA-e od 2010. do 2013. godine, a da je u tom periodu Davorin
Primorac bio dlan Vije6a BHANSA-e dok nije imenovan za direktora? Dakle, ovdje imamo samo

rotacije, smjene, sve se vrti u krug, jedna potpuna kontrola, to je ono Sto je problematidno i mi
moramo udi u srZ toga, jer moZe sve biti idealno, ali ako postoji ova percepcija korupcije onda se

sve promatra na sumnjiv nadin i to je ono Sto se mora otkloniti zakonima i stoga je VaSa uloga
jakovaLnada mi to otklonimo da dok god su ovakve prilike u BiH, dok god po politidkom, naravno
u politidkom, u politidkim procesima se usaglaSavaju kadrovi, imenuju se direktori, to znamo.
Dakle, tu moramo povu6i crvenu liniju da kaZemo preko ovoga ne6emo pro6i, jer ne radi se tu o
malim sredstvima, 80 miliona konvertibilnih maraka je budZet na godi5njem nivou u BHANSA-i,
dakle, radi se o znadajnim financijskim sredstvima.

Zatim o zapo5ljavanju, koliki je broj zaposlenih u BHANSA-i? Koja je nacionalna
struktura zaposlenih u BHANSA-i itd.? To su sve problemi s kojima se mi nosimo.

EDIN FORTO
Mogu lija samo kratko ne5to re6i?

?)

/nije uklj uden m ikrofon/
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EDIN FORTO

Ovaj, mertije drago da ste prona5li sve te podatke vezano za osobe koje su na neki nadin

povezane sa odredenim politidkim osobama. Volio bi da ste na isti nadin argumentovali u svojim
prethodnim mandatima u Parlamentu, ja sam ovo zatekao stanje i Vi mene pitate za nekogbrata
od nekog ko radi negdje od osnivanja2009. godine i implicirate da imam ikakve veze s tim i

implicirate da bija sad trebao radit politidka rjeSenja da eliminiSem neke ljude koje Vi percipirate

kao politidki podobnim, bez propitivanja zakonskih osnova rjeSenja, njihove strudnosti, ovog,

onoga, nemam pojma. Za neito Sto je zatedeno stanje u drZavi u kojoj Zivimo, u kojoj ste Vi
parlamentarac sa iskustvom menije ono svaka dast da se brinete sad za to, volio bih ste da ste i

Mitrovi6u uputili isto pitanje i njegovom prethodniku itd. da ste ga doveli na sasluSanje, pa ga

postavili Sta radi Raspudid, Sta radi Primorac, Sta radi ovaj i Sta radi onaj. Menije jasno da postoji

sad interes i ja prihvatam norveske standarde za sebe, a balkanske standarde za druge ministre,
prihvatam to, meni je to super, evo ja sam do5ao ovdje potpuno spreman, ali iskreno Vam kaZem

ne mogu odgovoritina VaSe pitanje, znateli ime iprezime, daje povezan, daje rodbina, daje ovaj

u nekoj instituciji koja ima 500 zaposlenih....

JASMIN EMRIC

Pa zbog toga i imamo ovaj dijalog ministre da se upoznamo medusobno, da razmijenimo
informacije.

EDIN FORTO
Evo hvala Vam Sto ste me upoznali

JASMIN EMRIC

A znate zaSto Vama postavljam ovo pitanje? Zato Sto odekujem da 6ete Vi to rije5iti, da ste

Vi to spremni rje5avati.

EDIN FORTO
Da 6u dati otkaz nekom koje,jel ko radi od 2009. godine

JASMIN EMRIC

Pa ne kaZem da treba dati otkaz, nego da uredujemo regulativu kojom 6emo sve ove

devijacije rje5avati.

EDIN FORTO
Zakonom o sukobu interesa

JASMIN EMRIC
Zakonom da, da.

EDIN FORTO
koji se ne bi desio bez mene i moje stranke.
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JASMTN EMRIC

Ne, ne, Va5im zakonima, zakonima koje Vi predlaZete, zakonima koje Vi predlaZete o

BHANSA-i.

EDTN FORTO

Pa niste tako govorili, govorili ste o sukobu interesa i povezanosti i korupciji, nepotizmu,
niste govorili, znadi nema to ... nabrajali ste ljude koji treba da budu tretirani drugim zakonom,
Zakonom o sukobu interesa u institucijama BiH, kojeg ne bi bilo bez mene i moje stranke.

JASMIN EMRIC

To sam Vam postavio iz konteksta kada ste mi odgovorili da na Vas to ni5ta ne udede i na

neki nadin ja sam stekao dojam pridaj ti pridu mene to ne zanima,nezanimaju me ti odnosi, tako
sam dobio, dobio sam ja takav dojam....

EDIN FORTO

Pogre5an je dojam, samo Sto ja ... kriterije ne koristim kad donosim zakon, donosim
kriterije koji su mnogo 5iri, dublji i koji su ...

JASMIN EMRIC

Dakle, ja odekujem, ministre, kao Sto ste rekli, da se u politidkom smislu zalaZete za ove
nove vrijednosti, da te nove vrijednosti uvrstimo u zakonsku regulativu, a sve ono Sto bi moglo
nastaviti ovu praksu, koja nam je sumnjiva, koja unosi nepotizam i koja dovodi do sukoba interesa,

da to eliminiramo, evo samo to je moje djelovanje i ja znam da Vi evo iskazali ste spremnost da

Zelite na tome da radimo zajedno.

EDIN FORTO
SlaZemo se

JASMTN IMAMOVIC
Zastupnik Slavko Matii, dlan Komisije

SLAVKO MATIC
Hvala lijepa, pozdrav

JASMIN IMAMOVIC
Slavko oprostite Sto sam rekao da nemate pitanje

SLAVKO MATIC

Ne imam, ne6e biti konkretno pitanje, nastoja6u biti kratak, imam odredene komentare.
Pozdrav naSem ministru Forti, pozdrav naravno svima vama koji ovo pratite. Zelimu samom startu
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zahvalit se kolegi Dunoviiu Sto je kroz jedan krati rezime iznio ono Sto smo od jutros imali
sastanak sa predstavnicima Gospodarske komore u pogledu problematike uvoznika automobila.
Oni su rekli da su to stavili i u pisanoj formi i rekli smo da dostave Vama u Ministarstvo, da dostave

nama dlanovima Povjerenstva naznanje i da 6emo na iduiim sjednicama Povjerenstva propitkivati
predstavnike Ministarstva jesu ti pravilnici dogotovljeni, kaie u realizaciju ida obzirom da su to

tehnidki problemi da se to da rijeSiti.

Zelim isto tako prokomentirati ono Sto je viSe od godinu dana aktuleno, eventualne izmjene

i dopune Zakona o sigurnosti prometa na cestama, aludiraju6i se na bahatu, obijesnu voZnju. Bio
sam jedan od onih koji se u Povjerenstvu sloZio da mi ne idemo solo kao Povjerenstvo s tim
prijedlogom izrazloga Sto sam mislio da6e Ministarstvo prikupiti iskustva, to doma6a interna,

iako smo mi imali nekakvih iskustava kroz istraZivadki tim koji nam je podastro podatke o
susjednim zemljama kako se to regulira, ali znaju1,i da smo imali sastanak s predstavnicima MUP-
ova skoro iz cijele BiH, entitetskih, Federacije, Republike Srpske, iz vetine Zupanija, kantona,

mislim i iz Brdko distrikta i da smo tada ve6 duli, prije neki godinu dana, da su na tom planu neki
prostori u BiH to ved regulirali i provode, poput naSih kolega iz Republike Srpske i njihovog
ministarstva. Zatim predstavnik, dini mi se, Sredi5nje Bosne, isto su rekli da su podeli poduzimati

vrlo rigidne sankcije u smislu privremenih, pa i trajnih oduzimanja automobila. Kasnije sam vidio
i kroz medije da se to dogodilo i u Sarajevo i nigdje nisam proditao da na bilo kom prostoru je
netko njih tuZio i da je to dobio na sudu da ne mogu raditi. Ovo govorim u prilog i Vama i

Ministarstvu da pored toga Sto dosad mi to na drZavnoj razini nismo uspjeli kroz Ministarstvo i

kroz ovo Povjrenstvo, kroz Parlament, da to nije prijedilo nijedan entitet i nijednu Zupanije, pa ni
Brdko distrikt da taj dio reguliraju i da rade kao Sto su ve6 neki zapodeli. Bilo bi bolje da to bude

ujednadeno, da bude ista praksa na cijelom prostoru.

I evo dopustite sad pri kraju ovoga Sto 6u govoriti, da izrazim svoje apsolutno

nezadovoljstvo jednim neprimjerenim, neumjesnim zloupotrebljavanjem ovog sasluSanja od

kolege Emri6a, te pride da netko nekom more naloZit da se usvoji. Dragan Covi6 moZe biti na bilo
kojoj duZnosti, ali ne moZe narediti nikakvoj veiini u dva parlamentarna doma Parlamentarne

skup5tine BiH da usvoje neki zakon. Svi mi izHDZ-atoliko smo malobrojni u jednom i drugom

domu da to ne predstavlja ni % nekve vecine koja treba izglasati zakon. Insinuirati da on to moZe

s te pozicije kao jedan od rukovoditelja od trojice u Domu naroda mislim da je to izliSno i
bespotrebno i ne treba nam to na ovakvom saslu5anju. A Vi, gospodine Emriiu, dragi kolega ako

ste sigumi da je to kriminal, korupcija, nepotizam idatraje 10, l5 godina izvolite sve to Sto ste

prikupili, pa imaju institucije koje se bave tim pa nek se bave.

EDIN FORTO
Mogu lija kratko?

JASMIN EMRIC
Rep I ika, kolega predsjedavaj uii

JASMIN IMAMOVIC

Dobro, ajde replika ima prednost, jer i gospodin ministar, ovaj, ho6e da se osvrne na

izlaganje gospod i na Mati 6a.
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EDTN FORTO

Samo kratko, ovaj vezano za prvo, ovaj prvi komentar vezano za to i taj argument i tu
najbolje oslikava u kakvoj drlavi trenutno Zivimo, gdje entitet Republika Srpska donese Zakon o
bezbjednosti saobra6aja i kad mi dodemo s ovim izmjenama oni kaZu - ali mi smo to vei regulisali,
mi ne damo to, to je prenos nadleZnosti, mi ve6 imamo to u svom zakonu. To je upravo ovaj

argument koji ste Vi iznijeli, koji mislim da nije dobar zato Sto postoji drZavni Zakon o
bezbjednosti saobra6aja, mora biti moderan. Naravno, moile dozvoliti i entitetima i kantonima,
koji u skladu sa svojim ustavnim nadleZnostima mogu bolje definirati,uZe, stroZije itd. ali neki

okvir mora postojati na drZavnom nivou i to je upravo razlog iz kojeg iz entiteta Republika Srpska
najde56e dobivamo negativna mi5ljenja kad je vezano za ovaj Zakon i to je neka politidka svijest
koju, za koju se moramo boritida to ne, da se ne radi o prenosu nadleZnosti i ponavljam, ja se ne

bavim prenosom nadleZnosti, bavim se zakonima iz svoje, koji su jasno definisani u ovom resoru.

Iskreno se nadam da 6e u Republici Srpskoj i trenutna vlada, ali i institucije sa drZavnim

sluZbenicima da ce razumjeti da je bolje imati zakona u kojem okviru se kreiu svi oni koji imaju
nadleZnost za to, ukljudujudi entitete i kantone.

Druga stvar, ne bi se sloZio s Vama daizlaganje gospodina Emriia je na bilo koji nadin
tendenciozno, to jest malo zvudi politidki i kao eto ja sam napadnut, jer ja pomaZem tamo nekom

zetu. Ali apsolutno je relevantno da jako povezana osoba trenutno izabrana i tamo ve6 deset godina
vodi neku agenciju, da se jednim zakonskim rje5enjem on moZe pojaviti ponovo, a prije nije
mogao. Ja mislim da je to relevantno pitanje u javnosti izamislite u kakvoj se poziciji nalazim ja
koji sam ne samo ministar nego i predsjednik NaSe stranke, koji sam sam sebe sjeo i upitao - hodeS

li evropsku praksu ili ieS radit ne5to Sto ie ti bit politidki.poeni za jedan dan? A politidki poen za
jedan dan je meni bio da ja ukinem ovo, iako to rade i Ce5ka, i Austrija, i Slovenija, i Brisel sa

svojim Eurokontrolom, svi to rade, ali evo ja 6u za svoje poene to uradit, nek izgubim poene radim
onako kako praksa nalaile, ali idalje mislim da je ovo pitanje relevantno itreba o tome raspraviti
i ne treba niSta kriti.

JASMIN IMAMOVIC
Gospodin Emri6, Leli da replicira kolegi Mati6u

JASMIN EMRIC

Pa vrlo kratko samo kolegi Mati6u da kaZem da ne zloupotrebljavam ja ovo sasluSanje ve6

samo iskreno dijelim svoje informacije saznanja i svoj stav o odredenom zakonskom rjeSenju
protiv kojega sam.ZnaEi,ja sam protiv tog rje5enja i objasnio sam to za5to, ali vrlo iskreno Zelim
sa svima vama da podijelim i da vidimo koliko sam ja u pravu ili nisam. Prema tome, mi imamo
pravo i slobodu da fid, u ovakvim prilikama i prilikom ovakvog saslu5anja, odnosno
parlamentarnog nadzora postavljamo pitanja zakoja mislimo da su relevantna i da ie nam pomoci
u naSem daljnjem radu i analizi dostavljenih zakonskih rje5enja ili onakoja u narednom periodu
budu dostavljena.

Hvala.
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JASMIN IMAMOVIC

Zahvaljujem. 
_

E Zeli sad, nije Semsudin Mehmedovii, Mehm6dovi6, svi ga zovete Mehm6dovi6, ovaj

prezime je nastalo od imena Mehmed.
Dakle, Semsudin Mehmedovi6, izvolite.

SgirasuprN MEHMEDovTc

Hvala predsjedavaju6i na ovoj opaski.
I naravno hvala kolegama koji su uzeli ude56e ija ne vidim zaista nikakav razlog da se

podiZu bilo kakve tenzije, ovdje iznosimo dinjenice, ruzgovaramo, a sve za dobrobit gradana koje
predstavljamo ili bi bar trebalo tako da bude. Ja samo Zelim skrenuti paZnju da ne mogu prihvatiti
da se manipuli5e ovdje sa nama kolegama, sa mnom i sa kolegama zastupnicima, a pogotovo sa

javno56u da evo u odgovorima ministra, dini mi se da je bilo tih pokuSaja, ne znam skra6eni

postupak zaZakon o BHANSA, koji ste Vi vodili, a na e-konsultacijama stojijasno da je sav

postupak vodila BHANSA. Sto, znadi, je potpuno razlidito.

Druga stvar, hvale je vrijedan VaS stranadki kurs u smislu borbe protiv korupcije i, ali Vi
ste ovdje ministar, a ne predsjednik VaSe stranke ija Vas molim da razdvojite te uloge, iako evo

o borbi protiv korupcije u formalnom smislu sve ste u pravu, ali u suStinskom ne zato Sto imate i

unutar svoje politidke opcije odredenih koruptivnih aktivnosti koje optereduju evo javnost u

najmanju ruku, ne6u redi zavrSiie ovako ili onako, jer to nije moj posao, ali je svakako, recimo,
Pravilnik o osposobljavanju vozadakljudna figura u Va5em Ministarstvu bio je VaS savjetnik koji
je VaSa, iz VaSe politidke stranke i imenovan za savjetnika po stranadkoj liniji, nije po strudnoj

liniji. Al' s druge strane porodidno j e vezan ta djelatnost, jer mu neko iz familije ima auto Skolu ili
ne znam nija tehnidki pregled itd. itd. Mislim da to nije u redu. Nastranu Sto, evo kolege su iznijele
i o Zakonu sigurnosti saobraiaja, Vi ste rekli da neke male izmjene i dopune su evo ve6 na Vijeiu
ministara. Postavlja se pitanje kada 6e biti uneseno u Zakon, recimo, i vozila koja nemaju vozala,
a nas to deka, mi moramo i6i u korak s vremenom. Druga stvar, kada 6e biti, recimo, definisano
Zakon o odmoru vozada, odnosno kori5tenju digitalnih tahografa itd. i to nije definisano. Ne znam

Sta dekamo, svijet ide ispred nas nekoliko godina, a mi evo tapkamo u mjestu. Ako je donio entitet
zakon znadi mito ne trebamo. Nije tadno, oni nek donose kakve god hode zakone, mi imamo svoje

nadleZnosti i trebamo u tom pravcu da djelujemo.

Osim toga na e-konsultacijama je bio objavljen Pravilnik o registraciji o kojem je govorio

i kolega Dunovi6 ina koje imaju primjedbe evoiiz Privredne komore zainteresirana udruZenja i

naprasno je povude. I druga stvar, Vi ste imali sastanke sa tom grupacijom, evo Privrednom
komorom i tom grupacijom, sve ste im obedali i sve evo i dan danas tvrdite da su sve u pravu, ali
u predloZenom nacrtu tog pravilnika koji je bio okaden na e-konsultacijama nijedno njihovu
primjedbu niste ugradili. Evo postavlja se pitanje - Sto? ZatokaLem nemojte da manipuli5emo ili
podrZavate, ako podrZavate napi5ite, pa nema saglasnosti nema saglasnosti, ali mi moramo graditi
neSto Sto je principijelno, ne5to Sto daje Sansu, jednaku Sansu zasve i ne5to Sto je pravedno rje5enje.

Dalje, digitalni potpis. Vi ste se hvalili da je evo prvi put digitalni potpis u BiH. Nemojte
zaboravit, a evo kako se vje5to branite, da je to neSto, neka prethodna vlada ili Vijeie ministara
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radila, kako je to neki prethodni ministar radio itd. Vi ste naslijedili, pa Vi ste naslijedili i regulativu
kada je u pitanju digitalni potpis. Znate li da je prije Sest godina, odnosno 2018. godine u

Ministarstvu uspostavljen Ured za nadzor i akreditaciju ovjerioca, a skoro pet godina prije,
preciznije 17 .10.2019. godine, sluZbeno predstavljen prvi digitalni potpis koj ije uruden tadaSnjem

zamjeniku ministra? Znali, to su sve fakti, dinjenice koje ne moZete nijekati.

Osim toga, evo ako je u pitanju, jarazumijem da nema nepogre5ivih ljudi ida iministar
nekad pogrijeSi, pa evo ne znamje li tadna informacija iz medija da je aneks ugovora koji ste

zakljudili sa firmom kojoj su uga5eni raduni, odnosno nalazi se nacrnoj listi. Ja naravno ne Zelim

da zloupotrebljavam medijske natpise, ali to je jedna dinjenica koju smo evo, koja je bila dostupna

svima nama. Znadi, morate odgovoritijavnosti, moZda ne meni, ali evo ako ja postavljam pitanje

odekujem odgovor i meni.

Osim toga, svakako je dobro Sto ste Vikomunikacijsku povezanost izmedu BiH, Crne Gore

i BiH, Srbije insistirate na tome i svakako to treba, ali ne moZemo zapostaviti ni Unsku prugu, ne

moZemo zapostaviti ni vezu unutar BiH, ne znam koliko i Sta ste poduzeli da se konadno spoji taj

dio BiH koji mi zovemo Bosanskom Krajinom sa ostatkom BiH. ZaSto je njima bliZi Zagreb nego

Sarajevo? Upravo iz ruzloga nedostatka adekvatne komunikacije. Za5to Zeljeznidki saobradaj ne

funkcionira u tom pogledu? Zaito, za5to itd. Mislim da, sadete redi nemamo nikakve nadleZnosti

u oblasti Zeljeznidkog saobraiaja i u formalnom smislu moZemo se moZda donekle i sloZiti, ali isto

tako kada je se desila ova katastrofa u Jablanici Vi ste rekli mi nismo nadleZni, u redu. Ali kada je
pu5tena obnovljena pruga ili sanirana o5tedene pruga Vi ste se oti5li i fino uslikali konadno smo

zavr5ili taj posao. Svakako, u redu, zavr5en posao. Prema tome, nemoj da, nemojte da

manipuli5emo nego dazaista svojski radimo onaj posao za koji smo ite kako dobro plaieni i

ministri i mi zastupnici. Zbog toga je ova na5a komunikacija svakako potrebna i da ste deSie

dolazili na Komisiju sigurno ovo, ove dana5nje ovakve manifestacije, ako tako mogu reci, ne bi

bilo.

Zato je i moje pitanje oko BHANSA-e, ja, to je usko vezano moZda sa i percepcijom
korupcije, o kojoj je govorio kolega Emri6, na nadin ako je VaSa Sefica Kabineta predsjedavajuia
Vijeda BHANSA-e, da li je to zapravo uticaj VaS preko VaSe Sefice Kabineta da taj zakon bude

Sto je moguie prije, izmjene i dopune, da se obnovi mandat, da se bude, da bude beskonadan

mandat itd.? Milim da je moZdata povezanost zapravo uzrodila, moZda tako, takvim negativnim
stavom uopde prema izmjenama i dopunama Zakona kojije evo BHANSA pripremila. Nemojmo
da, mi moramo graditi pozitivan ambijent u kome 6emo biti za to da se konadno definiSu neke

stvari iu tom Zakonu o zradnoj plovidbi BiH. Ali ako stalno imamo taj,taj, tu podizanje tenzije
onda je normalno odekivati da nema prohodnosti ni u Vijeiu ministara, a pogotovu u

Parlamentarnoj skupStini BiH.

I naravno ono Sto je veoma vaLno, sjedamo se da ste posegli za sredstvima koje je u5tedio

RAK ili Regulatorna agencija za komunikacije. Vi 6ete redi nemam nikakve nadleZnosti prema

Regulatornoj agenciji za komunikacije zbog neovisnosti medija, to je regulator itd. sve ste u pravu,

ali kadavr5ite prijedlog raspodjele sredstava javnim emiterima onda dajete jednako ionima koji
su uz, najvedi uzrok stanja na BHRT-u, podjednako kao i ostalim. Niste li moZda mogli da kaZete,

evo dug Radio-televizije Republike Srpske prema BHRT-u je,neznam nija, nekih 70, 80 miliona,
ne znam tadnu cifru, e umanjujemo taj dugzataj iznos, ali ta sredstva dodjeljujemo BHRT-u. Vi
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6ete redi ne bi pro5lo kroz Vijeie ministara, ali morate pokazatijednu pozitivnu energiju, jednu

pozitivnu Zelju i volju da se rjeSava pitanje stanja na BHRT-u. Pa smo do5li u situaciju da se

prodaje imovina itd. itd.

Mislim da mnogo odgovora na pitanja odekuje javnost, ja ove odgovore znam i vi5e

postavljam pitanje, pogotovo o ovoj, u ovom drugom krugu pitanja radi javnosti, ne radi sebe, jer
ja te podatke i te kako dobro znam.

Hvala.

EDIN FORTO
Mogu li?

JASMIN IMAMOVIC
/nije ukljuden mikrofon/

EDIN FORTO
Postavljeno je niz pitanja, volio bi stvarno dati odgovor, potrudiiu se da nisam dugadak.

JASMIN IMAMOVIC

Dobro, pa evo imam ija, ovaj, mislim nisu pitali, ja bi samo dvije konstatacije, pa da onda

moZda istovremeno, da onda istovremeno moZete i kolegi Mehmedovi6u i meni ovaj.

Prvo da, mi smatramo ovu Komisiju vaZnom i ovo Ministarstvo vaZnim ija sam zahvalan

mojim kolegama iz Komisije na entuzijazmu. Dakle, reintegrira se BiH boljim komunikacijama
izmedu njenih gradova. Ovo Sto smo ovdje mi konstatovali oko prenosa nadleZnosti desto upadamo

u tu zamku kad nam politidar iz Republike Srpske kaZu ovo je prenos nadleZnosti. Da bi bio prenos

nadleZnosti mora biti nadleZnost ukinuta u entitetskom zakonu i propisana samo u drZavnom, e to
bi bio prenos nadleZnosti. Ali ako nadleZnost ostaje u entitetskom zakonu, ali se u jednom Sirem

drZavnom zakonu izmedu ostalih nadleZnosti propisuje i ta tad nije do5lo do prenosa nadleZnosti.

Ovo disto govorim kad je ta tema ve6 spomenuta kako moZemo odgovoriti da ne dode do

zloupotrebe ovaj i da se onda neki zakoni ne donesu u ime prenosa kao nadleZnosti.

Ova Komisija je moZda i naj, ponajviSe vremena potro5ila na jednom problemu koji se dini
nerje5ivim, problemu koji odavno traje, a narodito od 2017. godine BHRT-a. Mijednostavno se tu

ne predajemo, jer mora da postoji izlaz, nekada ga i ne znamo, ali evo hoiu da Vam kaZem,

gospodine ministre, daje odraz te vrste entuzijazma,aznamo koliko je vaLan drZavniJavniservis,
da se ovdje zahvaljuju6i dlanovima ove Komisije i pravobraniteljice rodila ideja na osnovu koje je
obustavljeno izvr5enje na imovini za koju smo mislilidaje imovina BHRT-a. Dakle, mi smo ovdje
skontali da se ne moZe doii do izvrSenja, jer to nije imovina BHRT-a nego je imovina drZave BiH.
To smo skontali rade6i i kad mislimo da nema teorije da se ne5to postigne, ali uvijek ima teorije
da se postigne kad se puno radi. Ovo sam samo htio da kaLem da smo tu jako entuzijastidni i uporni
i da ja lidno mislim da tu postoji izlaz.l ovaj, da sam na raspolaganju, ni5tan nedu biti ljubomoran,
ovaj, na neke, niko od nas ovdje nije ljubomoran na svoje ideje ili ja na svoje, ali eto ho6u da
podvudem jo5 jednom naS entuzijazam inastavak na5e borbe vezanezanai Javni servis,aznamo
koliko je on vaZan i za drLavu i za ljude koji tamo rade. Eto toliko, hvala.
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Sad moZete ovaj evo da, u stvari spojite ovo u odgovoru na, na, na, Mehmedovideva pitanja,
a ovo je moje bilo vi5e konstatacija ... pitanje.

EDIN FORTO

Zahvaljujem.
Osvmuiu se i na VaSe, gospodin Mehmedovi6 je nabroja neke stvari vjerovatno stavljajuii

to u kontekst neke kritike, ali da smo se dogovarali Sta bi me pitao, ja bih traLio da me sve ovo
pita.

Vezano za mog savjetnika koji je do5ao u, po politidkoj liniji, mimo struke itd. radi se o

magistru saobra6aja sa iskustvom u struci, iako postojiosoba kojaznaove pravilnike koji ureduju
polaganje vozadkog ispita, odredivanje kako se dobiva licenca za ispitivada itd. itd. ovaj kojoj bih

se ja obratio, tu bi bio on koji takoder mi je bio veza sa Saobraiajnim fakultetom koji takoder
konsultujemo itd. Dakle, ja sam ponosan da sam imao takvog savjetnika, naZalost on vi5e nije u

resoru.

Vezano zacmu listu, moram Vam odgovoriti. Mi smo potpisali ugovor sa firmom koju ste

pomenuli prije nego Sto su pogaSeni raduni na prijedlog Pravobranila5tva BiH kako bi izbacili
firmu sa crne liste iz konzorcija koja radi projekat digitalizacije naSih javnih servisa, Sto smo i

udinili. Dakle, mi smo potpisali ugovor, aneks ugovora kojim smo izbacili firme sa crne liste, a

prijedlog Pravobranila5tva je bio da se s njima potpi5e kao nekim pravnim sljedbenikom kojije
takoder kasnije uga5en, jer je pravni sljedbenik firme sa cme liste. Ja sam na taj nadin uradio dvije
stvari koje sam obedao. Jedan, ne6u kr5iti sankcije ameridke administracije i dva boridu se da se

nastavni projekat digitalizacije koji se nastavio. Dakle, moram Vas tu ispraviti u smislu VaSe

izjave.

Vezano za Unsku prugu. Upravo sredstvima RAK-a koja ste spomenuli, koje smo, izmedu

ostalog, na moj prijedlog, a nakon politidkog dogovora na samom Vijedu ministara, jer se ove

oduke usvajaju na Vijeiu ministara,200 hiljada maraka odvojeno je iz tih sredstava od RAK-a za

izradu projektne dokumentacije za rekonstrukciju Unske pruge o kojoj niko ne pridaj jako dugo
vremena. I da Vam se nadoveZem na ovo Sto ste rekli, nisam nadleZna zaizgradnju pruge. Nisam,
ali sam oti5ao da se slikam kad je pu5tena pruga u Jablanici, otiSao sam jer sam bio sretan i jer sam

jamoLdaprvi ministar u ovom resoru, a bilo ih jeizsvih stranaka, koji uporno prida o Leljeznicama
i pokuSava da Zeljeznice stavi u prvi red prioriteta obje entitetske vlade koje su nadleZne. Dakle,

ministrica Kati6, premijer Nik5i6, takoder premijer ViSkovid i ministar eubrilovic iz entiteta,

nebrojene sastanke i na temu Leljeznica koje sam ja inicirao. A imajuii u vidu da sam imao i ova

sredstva koja sam predlagao za preraspodjelu traZio sam da se uloZe upravo i u revitalizaciju Unske
pruge i na moj prijedlog na zajednilkoj sjednici dvije vlade, Vijeda ministara BiH i Vlade
Republike Hrvatske stavio ovo na dnevni red i dogovorili se da 6emo zajedno iii u rekonstrukciju
Unske pruge, jer ona sedam puta prelazi granicu izmedu BiH i Hrvatske u svojoj duZini.

JoS da Vam samo odgovorim vezano za utjecaj BHANSA-e na sam zakon. Na isti nadin je
BHDCA kreator Zakona o zrakoplovstvu koji treba da formira BHDCA kao agenciju itd.

Ponavljam, toliko su specifidne ove djelatnosti da se moramo osloniti na struku koju ve6 imamo u
postojedim institucijama. I bilo je jo5 nekoliko stvari koje ste rekli, ali evo samo sam htio par ovih.
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Gospodine lmamoviiu, hvala Vama i Komisiji Sto ste zaloLili upravo i zaovu tuZbu gdje
je bila do5la u opasnost imovina BHRT-a, koja jeste suStinski drLavna imovina, hvala Vam Sto ste

uputili i naSe PravobranilaStvo da na pravi nadin pokuSa intervenisati u samom sudskom procesu

da se stavi zabrana na raspolaganje imovinom. Ali evo da kalem igospodinu Mehmedovi6u i

Vama moja posvedenost BHRT-u nije zato Sto ja imam nadleZnost nad BHRT-om, jer je nemam,

BHRT je u vlasni5tvu Parlamenta BiH, koji bira upravljadke strukture. Ja ne mogu ni na koji nadin

uticati na njihov rad, ali sam sve udinio da pomognemo i detiri miliona koja smo im dodijelili
odlukom Vije6a ministara uz sav kompromis kojije i5ao uz to je bio njima slamka spasa u trenutku
kad nisu imali priliku da prikupljaju pretplatu i mislim da zaposleni na BHRT-u su tog svjesni. Ne

samo te pomodi koja je bila jednokratna, nego i generalno borbe da se ova tema digne vi5e na

nivou prioriteta na5e drZavne koalicije, bilo ove bilo neke budude, jer ona jeste jedan od l4
prioriteta. I odito je da, da, vi kao Komisija na ovome radite stalno i sastajete se stalno, ja bih volio
da probamo u buduinost uskladiti kalendare, jer ako sam npr. znam jednom da sam bio u Briselu
kad ste vi imali Komisiju, ali ne mogu se sjetiti sad da ne kaZem pogreSno, ako sam u inostranstvu
ili negdje drugo te5ko mi se odazvat, ali u svakom sludaju pokuSadu svaki put doii kadaje Komisija
u zasjedanju.

JASMIN IMAMOVIC
/nije ukljuden mikrofon/

Gospodin Emri6.

JASMIN EMRIC

Zahvalj ujem predsj edavaj u6i.

Komisijaje na23. sjednici, kojaje odrLana2T. novembraproSle godine, usvojila Zakljulak
koj im se od Ministarstva komunikacija i prometa BiH traii da u roku od 15 dana dostavi cjelovitu
informaciju o kr5enju Zakona o Javnom RTV sistemu BiH, koja bi sadrlavala sve aspekte ovog
problema, ukljudujudi gradanskopravni, krividnopravni i ustavnopravniaspekt.

UvaZeni ministre, zaSto do danas nije realiziran ovaj Zakljulak Komisije?

EDIN FORTO

Prvo, vi ste odredili rok koji nije bio realan. Drugo, kao Sto sam sad rekao Ministarstvo ne

upravlja ovim firmama, one su firme, tri firme u Sistemu i detvrta firma koja nikad nije
uspostavljena kao pravno lice, a to je korporacija. Kr5enjeZakonakojije od 2003. godine, tadnije
2005. godine, taj Zakon je predvidio uspostavljanje korporacije koja nikad nije uspostavljena,

znadi Zakon nikad nije ni u startu implementiran, krSi ga svako onaj ko je ikad ikakve veze imao

s ovim, od nje, od dono5enjaZakona. Nevezano zato,ja imam pred sobom informaciju koja je
spreman i koju 6u vam uputiti, ali uz jednu ogradu da podatke koje smo mi prikupili Sto od emitera

itd. mora provjeriti neko drugi, jer ja nemam nadleZnost sad da udem u BHRT ili Federalnu

televiziju ili RTRS dakaLem dajte mi ovo, dajte mi ono, vi ste, vijeste nadleZni za ovo da pitate,

ali vi ste mogli iod njih traliti ovo, ovu informaciju, ali evo ja sam prikupio ovu informaciju i

dostavidu vam je u kratkom roku, ona je spremna.
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JASMIN EMRIC

Da, ukoliko Vam je kratak rok onda obavijestite Komisiju da je rok kratak ili nerealan, te
datraLite produZenje roka i naravno da 6e Komisija imati razumijevanje zato.

EDIN FORTO
SlaZem se.

JASMIN EMRIC

I ubudude molio bih da na takav nadin komuniciramo pravovremeno, jer moZemo mi
pogrije5iti, ali mi smo imali komunikaciju sa va5im predstavnicima i dogovarali smo i imali
razumijevanja da to jeste kratak rok i rekli smo dekademo mi kao Komisija nije problem, ali dajte

dostavite nam ono Sto vi imate, da napi5ete to ne znamo niSta, u redu ne znate ni5ta idemo mi dalje,
mi iemo traLiti itragati dalje, mi odustati, kao Sto je predsjedavaju6i rekao, nedemo. A ovo ste u
pravu, dakle kr5i se zakon i upravo oni koji kr5e zakon moraju biti sankcionirani. Kako? Na6i 6emo

nadina i upravo sva ova aktivnost koju mi radimo je u tom pogledu i usmjerena s tom namjerom.

EDIN FORTO

Ne Zelim biti neugodan ni na koji nadin, niti izokretati, sad praviti neki cirkus, ali imam
osje6aj da bih ja mogao poslati vama zahdev da vi ovo dostavite nama, jer je ovo va5a..., ovo je
parlamentarna nadleZnost. Znadi, BHRT je parlamentarna nadleZnost, Parlament BiH je vlasnik
BHRT-a.

JASMTN EMRIC

Pa ne moZete ministre zbogtoga Sto smo mi zakonodavni organ, a Vi ste izvrSni, tako da u

ovom sludaju mi traZimo informaciju od onog ministarstva koje je najsrodnije i koje najbliLe moLe

u konkretnom sludaju dostaviti takve informacije ili imati saznanja o tome.

Imam joS samo jedno pitanje, moram kratak uvod. Znadi, Predsjedni5tvo BiH je na 27.
redovnoj sjednici, kojaje odrZana 08. juna 2022. godine, donijelo Odluku o ratifikaciji Sporazuma
izmedu Vije6a ministara BiH i Vlade Crne Gore o izgradnji medudrZavnog mosta preko rijeke
Tare na spoju magistralne ceste M-18 na lokaciji Hum, Bosna i Hercegovina i magistralne ceste

M-3 na lokaciji Sdepan Polje, Crna Gora i prikljudnih granidnih dionica. Prema mojim
informacijama Ministarstvo komunikacija i prometa BiH je potpisalo Sporazum s Javnim
preduze6em ,,Putevi Republike Srpske", da ono provodi javnu nabavku za izgradnju
medudrZavnog mosta preko rijeke Tare.

Da lije to tadna informacija?

EDIN FORTO

Tadna je informacrja, u, na MedudrLavnoj komisiji sa Crnom Gorom dogovorili smo da
zbog jednostavnosti izvodenja ovog projekta koji ima most, sam most i ima pristupnu cestu od
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jednog kilometra sa na5e strane ijedan dio sa strane Crne Gore da samu tendersku proceduru i

samo izvodenje radova, jerje ovaj dio pristupne ceste znadajno i skuplji od samog mosta, a sredstva

za pristupnu cestu obezbjeduju Vlada Republike Srpske i ,,Putevi Republike Srpske", da se to

objedini ida se radi na taj nadin. MedudrZavna komisija je to prihvatila i mislim da je to dobar

nadin da napokon krenemo u taj projekat koji iz meni misterioznihrazlogadosad nije bio prioritet
nijednom od prethodnih ministara, moLdajeste, ali ne moZda na nadin na koji sam ja takoder

ogroman broj sastanaka imao sa Svjetskom bankom, sa Vladom Republike Srpske insistiraju6i da

ovo urade, jer ovo ne treba samo njima, ovo treba i Crnoj Gori i na kraju krajeva cijeloj BiH.

JASMIN EMRIC

Zahvaljujem, ali koliko je meni poznato Ministarstvo je do sada provodilo sve javne

nabavke za izgradnju svih medudrZavnih mostova od svog osnivanja. E sad, zbog dega ste Vi
odludili da Ministarstvo u ovom sludaju ne provodi samostalno postupak javne nabavke za most

preko rijeke Tare? Evo, molio bi da podijelite te, Sta je konkretno, imate li kapaciteta, do sada ste

imali kapaciteta?

EDIN FORTO
Zato Sto sam ocijenio, ocijenio sam da je ovako jednostavnije i da ie biti efikasnije.

JASMIN EMRIC

JoS samo vezano za jedan dio, kratka su pitanja. Da li Vam je poznato tko je donio odluku
i po kojem sporivum da Republika Hrvatska upravlja sat/t zraEnog prostora BiH?

Ja sam to istraZivao, radi se o medunarodnim odnosima, nisam pronaSao odluku ili
sporivum PredsjedniStva BiH, niti da je Parlamentarna skup5tina ratificirala na bilo koji nadin

sportv um da se t/o zradnog prostora BiH stavi pod kontrolu Republike Hrvatske.

EDIN FORTO

To je, ja sam pro5li put, na pro5loj Komisiji, gdje je bilo slidno pitanje, duZe govorio o

tome, ne Zelim vas zamarati, stvarno postoji kompleksna procedura uspostavljanja kontrole nad

zradnim prostorom iznad svake drLave i praksa je da u skladu s onim kako je postavljen teren i

kako su postavljena infrastruktura na terenu da se rade simulacije kontrole zralnog prostora, to se

radi u Francuskoj, a nadgledaJurokontrol kojije krovna organizacijazabezbiednost saobracaiau
Evropi i dija smo mi dlanica. U jednom trenutku BiH nije, BiH nije upravljala nijednim dijelom
svog prostora. Nakon testiranja i uspostavljanja infrastrukture, obezbjedenja potrebnog kadra kao

dovoljan broj kontrolora itd. BiH je uspostavila kontrolu nad velikom vedinom svog neba, osim u
jednom, to se kolokvijalno da kaLem,dZepu u Krajini, radi se u Unsko-sanskom kantonu koja zbog

svoje specifidnosti i dalje pokriva zralna kontrola iz Hrvatske. Ne postoji prepreka da pametnim

ulaganjem u narednih par godina, koje je potrebno da uradi upravo BHANSA, da preuzmemo i taj

dio i obezbijedimo prihode koji se po procjenama koje ja imam iznose Sest miliona maraka

godi5nje. Ono Sto je potrebno da se uloZi se broji moZdadesetinama miliona maraka, moZda 20 ili
30 miliona maraka za potrebne radare, sekundarne radare i svu infrastrukturu koja je potrebna, ali
mislim da bi se isplatilo i mislim da trebamo krenuti u tom pravcu, to 6e naravno odrediti i sprovesti
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sama Agencija. Nije nepoznato da granice zralnog prostora u smislu kontrole i uslugama u letenju
da se ne preklapa sa politidkim granicama, tako Hrvatska upravlja jednim dijelom u Srbiji,
Madarska upravlja jednim dijelom Hrvatske ito je, poznata je ta praksa. Ono Sto je kljudno je da

Eurokontrol, Jurokontrol mora odobriti svaku od ovih, nadam se da ie BiH imati kapacitet da u
narednom periodu ne samo preuzme USK, nego da ponudi upravljanje i drugim dijelovima
zradnog prostora Sirim od onih koji predstavljaju politidke granice BiH. Da lije, po ovome Sto ja
znam potreban je medunarodni sporazum i potrebno je da ga ratificira u skladu sa postupkom o

ratificiranju medunarodnih sporazuma, znadi potrebno je da ide na PredsjedniStvo i na Parlament,

ali evo mogu vidjeti kakoje tadno ovaj konkretno sporazum usvojen i da li je, ali toje ne5to Stoje
uradeno svakako u prethodnim mandatima prije mog imenovanja.

JASMIN EMRIC

Zbogtoga Vas i pitam, jer ja nisam pronaSao niti odluku, niti sporazum u tom smislu jer se

radi o predaji dijela teritorijalnog integriteta i suvereniteta BiH

EDIN FORTO
Ne radi se o predaji integriteta i suvereniteta radi se o o zradnom prometu

JASMIN EMRIC

... u dijelu nadleZnosti nad zradnom prostorom, bar tako strudnjaci su meni objasnili, ja
dozvoljavam da nisam dobro informiran...

EDIN FORTO
Zaintegritet ...

JASMIN EMRIC

ali mora postojati odluka ili medunarodni sporazum o tim, o tim poslovima i nadin na koji se ti
poslovi prenose na nadleZne organe Republike Hrvatske. Jer, dobro ste rekli, dobio sam

informaciju da se pla6a Republici Hrvatskoj iznos od 6,5 do 7 miliona konvertibilnih maraka, iz
koji se sredstava to plada zaove usluge koje Hrvatska vr5i u ... BiH?

EDIN FORTO

To ne plaiamo mi, to plaiaju avio-kompanije za svoje prelete, kao Sto pla6aju BHANSA-
i za dio koji kontroli5e BHANSA i to je ovo Sto ste spomenuli, recimo, u prethodnih nekoliko
godina sa 19 miliona upravo pri preuzimanju zradnog prostora prihodi BHANSA-e su skodili na

79 miliona, odekuje se dalji rast zbog geopolitidkog razvoja i sve viSe preleta preko na5eg podrudja
i odekuje se dalji rast prihoda. Dakle, ovo ne pla6a niko iz BiH, ovo je jednostavno, mogli bi reii,
prihod kojije ostvarila Hrvatska kontrola letenja, a ne na5a od ovih koji to plaiaju, to su uglavnom
avio-kompanije itd.

I joS jednu stvar da Vam kaZem vezano za integritet i suverenitet drZave, za to je zaduLena
odbrana, ovo su usluge u zradnom prostoru, potpuno strogo kontrolisane od strane krovne Agencije
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za sigurnost zralnog prometa Jurokontrola nije povezano sa ugroZavanjem na bilo koji nadin

integriteta teritorijalnog B i H.

JASMIN EMRIC

Zahvaljujem.
Molio bih da mi dostavite taj sporazum

EDIN FORTO
Rado.

JASMIN EMRIC

I ovdje se, znadi, radi o tome da ne ostvarujemo prihod od cirka 7 miliona konvertibilnih
maraka zbog toga Sto to rade organi drZave Republike Hrvatske.

EDIN FORTO

Tako je, zbog toga Sto nisu stvoreni tehnidki uslovi dosad, a nadam se da u narednom

periodu i hode.

(?)
/nije uklj uden mikrofon/

JASMIN IMAMOVIC
Dobro, vrijeme je

EDIN FORTO

Evo upravo mi, upravo ovo je zanimljivo, ovaj, upravo mi dobacuju saradnici, mi

ostvarujemo 600 hiljada maraka prihoda jer pokrivamo jedan dio Kosova u korist Madarske koja

nema tu ovaj infrastrukturu. Dakle, jednostavno ovo je neSto Sto se prelijeva u zradnom prostoru i

najviSe se odnosi, najveda je posljedica toga Sta ste uloZili u svoju infrastrukturu da moZete

preuzeti. Ja mislim da mi moZemo biti ambiciozniji i od ovoga, kao Sto sam rekao, Sto je USK, Sto

je preostalo za kontrolu.

JASMIN EMRIC
Nitko to ne spori, ali moraju biti odluke, sporazumi i sve ostalo Sto se tide drZave BiH.

EDINI FORTO
Jasno.

JASMIN IMAMOVIC

Mislim da je vrijeme da zakljudimo ovaj dijalog. Ja ga smatram uspjeSnim, dakle dobro je
da imamo praksu parlamentarnih demokratija Evrope i svijeta, da to bude dijalog izmedu
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predstavnika zakonodavne i predstavnika, pa i ministara izvr5ne vlasti i mislim da je ovaj dijalog
bio otvoren, demokratski i korektan i koristan.

Hvala vam.

EDTN FORTO
Hvala Vama.


